


Kolejny rok……. Kolejne refleksje….  Czas podsumowań…
Ponownie  podsumowanie  gminy . strony-twórcy naszego regionu .  

roku. To już 8 numer Naszej Gazety. Ponieważ pozyskujemy fundusze na Z a p r a s z a m y  
Mamy  swoje  małe  sukcesy i  porażki, działalność statutową z różnych fundacji, w s z y s t k i c h  
ale  ciągle istniejemy. Nie przynosimy  programów i urzędów Nasza Gazeta staje artystów Gminy, 
dochodów, ale  rozchodzimy się jak się wizytówką Stowarzyszenia i Gminy którzy chcieliby 
świeże bułeczki. Coraz więcej jest w różnych zakątkach Polski. Zabierają ją zaprezentować 
informacji  o rozszerzającej  się z e  s o b ą  r ó w n i e ż  h a r c e r z e  n a  się na łamach 
działalności Stowarzyszenia, o pracy O g ó l n o p o l s k i c h  Z l o t a c h  Z H P gazety. Do tych, 
świetlicy środowiskowej i o naszych „Nieprzetartego Szlaku”. Myślę, iż których znamy 
przyjaciołach, sąsiadach. Ukazał się stały możemy być dumni z naszych małych s p r ó b u j e m y  
cykl informacji z parafii i mamy nadzieję osiągnięć. dotrzeć  sami.
na dalszą współpracę. Wszystkich Ciągle czekamy na wypowiedzi naszych D z i ę k u j e m y  
interesuje budowa Sanktuarium, a wiele czytelników, mieszkańców Gminy, W s z y s t k i m  
artykułów można poświęcić naszej którzy podzielą się na łamach  Czytelnikom za 
wspaniałej parafiance Św. Siostrze czasopisma swoimi przemyśleniami, ż y c z l i w o ś ć  i  
Faustynie. problemami. Postawią pytania, na które przepraszamy za 
Szkoda, że nie udała się współpraca wspólnie  spróbujemy poszukać n a s z e  
z Władzami Gminy. Oczywiście odpowiedzi. Jesteśmy otwarci na niedociągnięcia. Mamy nadzieję, że 
posiadamy dostęp do informacji, ale ciekawe inicjatywy, pomysły. każdy następny numer będzie lepszy.
liczyliśmy na choćby częściowe Chcielibyśmy wprowadzić kącik 

            Życzymy w Nowym Roku współfinansowanie gazety, gdyż reklama ekologiczny przy współpracy z WFOŚ 
c i e r p l i w o ś c i ,  m i ł o ś c i  i  o d w a g i  środowiska, aktywnych obywateli, i GW w Łodzi, a także podtrzymać 
w pokonywaniu trudności  życia  twórczości regionu i informowanie informacje, ciekawostki z regionu, 
codziennego.społeczeństwa o działalności urzędów, promować ludzi aktywnych min. 

   jest jednym z priorytetowych zadań rozpoczynamy cykl: Poznajmy się z innej 
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Od dwóch lat każdy podatnik podatku dochodowego od osób fizycznych, rozliczający się z fiskusem zeznaniem rocznym PIT 
36 i PIT 37, może przekazać kwotę do wysokości 1% swojego podatku na organizację pożytku publicznego. Stowarzyszenie 
Mamy Wielkie Serca posiada taki status i wpisane jest na listę organizacji pożytku publicznego w KRS  0003847.
Zapraszamy Państwa serdecznie do przekazywania na nasze działania statutowe  1% podatku dochodowego za rok 
2005. W tym roku wpłaty na konto 1% przekazywać można do 30 kwietnia 2006, a w przypadku osób rozliczających 
się formularzem PIT 28 do końca stycznia 2006.

Wpłaty na konto Stowarzyszenia „Mamy wielkie Serca”:
519263 0000 2009 4360 2002 0001

przekazywać można przelewem bankowym lub przekazem pocztowym z dopiskiem: „wpłata na rzecz organizacji pożytku 
publicznego”.
Załączamy blankiet przelewu z adresem naszego Stowarzyszenia  i numerem konta, którym można się posłużyć przy 
dokonywaniu wpłat w banku (w tym przypadku wypełniamy tylko dwa egzemplarze blankietu) i na poczcie (wypełniamy 
wszystkie cztery blankiety). W pustych polach należy wpisać brakujące dane: kwotę (cyframi i słownie) oraz imię, nazwisko i 
adres wpłacającego (przy wpłatach na poczcie), a przy wpłatach w banku również numer konta.
Wpłaconą(e) kwotę(y) można będzie odpisać od kwoty podatku należnego za rok 2005 do wysokości 1% podatku w 
rozliczeniu rocznym PIT 36, PIT 37 i PIT 28. Jeśli pod koniec roku okaże się, że przekazane wpłaty przekroczyły 1% 
należnego fiskusowi podatku, od podatku odpiszemy kwotę równą 1%. Pozostałą wpłatę potraktować możemy jako 
darowiznę, od której przysługuje nam ulga w wysokości do 6% podstawy do opodatkowania, lub dochód podlegający 
opodatkowaniu.
Uwaga: Ustawa o podatku dochodowym od osób fizycznych nie daje prawa do przekazania 1% podatku na rzecz organizacji 
pożytku publicznego osobom prowadzącym działalność gospodarczą i korzystającym z opodatkowania 19-procentową 
stawką liniową oraz osobom czerpiącym zyski z inwestowania na giełdzie.

Przypominamy nasze najważniejsze cele statutowe:

· skupienie lokalnego społeczeństwa wokół idei spraw publicznych, a zwłaszcza rozwoju i promocji placówki 
kształcenia specjalnego w Stemplewie

· upowszechnianie i ochrona praw osób niepełnosprawnych, działania na rzecz ich integracji społecznej
· działanie na rzecz osób mających szczególnie trudną sytuację życiową; na rzecz nauki, edukacji, oświaty, 

rehabilitacji, opieki, wychowania i profilaktyki
· prowadzenie edukacji społecznej i działalności wspierającej oświatę, kulturę, ochronę środowiska, ekologię, 

ochronę i promocję zdrowia oraz profilaktykę 
· organizowanie i upowszechnianie kultury fizycznej, sportu, rekreacji, turystyki i wypoczynku dla dzieci, młodzieży i 

dorosłych
· prowadzenie świetlicy środowiskowej 





k i e r o w n i c z e j  rozbudowę Sanktuarium Św. Faustyny 
p l a c ó w e k  w Świnicach Warckich (ok. 6 tys. zł) 
s p e c j a l n y c h ,  Pracowaliśmy także podczas obchodów 
o ś r o d k ó w  100  lecia  urodzin i chrztu Św. Siostry 
a d o p c y j n y c h ,  Faustyny serwując wodę mineralną i zupę 
o p i e k u ń c z o   dla pielgrzymów.
wychowawczych Mamy dobre kontakty i relacje ze 
z zakresu mierze- stowarzyszeniami, szkołami, fundacjami 
nia jakości pracy oraz władzami samorządowymi szczebla 
p l a c ó w e k ,  powiatowego i wojewódzkiego. 
zmianach w prze- Pozyskujemy wsparcie na nasze działania 
p i s a c h ,  i t p .  poprzez udział w konkursach i grantach 
w  U s t r o n i u ,  pisząc różne wnioski.
K r u k l a n k a c h ,   Szkoda, że lokalne  władze  gminne nie 
Sielpi, Wilkasach, widzą w nas partnera lecz przeciwnika 
S t e m p l e w i e .  i konkurenta. Szkoda, bo przecież zgoda 
Odbyły się także ponoć buduje i razem moglibyśmy zrobić 
w y j a z d y  d o  więcej i lepiej z korzyścią dla mieszkańców 
Holandii, Niemiec, Naszej Gminy. Jesteśmy otwarci na 

Po drodze Szwajcarii, dla kadry zarządza-jącej wspólne  zadania , deklarujemy chęć 
& organizacja plebiscytu „Wybory placówkami oświatowymi w celu poznania współpracy i ZAPRASZAMY DO 

Człowieka Roku Gminy Świnice zasad funkcjonowania oświaty w/w WSPÓŁPRACY.
Warckie”, państwach. Nawiązano kontakty celem Jesteśmy w trakcie realizacji dużego 

& wspólne  granie dla Wielkiej Orkiestry wymiany dzieci i młodzieży w okresie projektu dla organizacji pozarządowych. 
Świątecznej Pomocy Jurka Owsiaka, wakacji 2006r. Rozpoczęliśmy zakup działki pod lasem, 

& organizacja  wypoczynku zimowego dla Braliśmy udział w licznych imprezach gdzie pragniemy wybudować OAZĘ dla 
dzieci niepełnosprawnych z woj. gminnych, powiatowych i wojewódzkich, dzieci  nową świetlicę, salę imprez 
łódzkiego  i wielkopolskiego, m. in. Powiatowy Dzień Ziemniaka, z pełnym zapleczem. Mamy nadzieję, że 

& organizac ja   Z ie lone j  Szkoły  Cecyliada, Zawody Strzeleckie LOK, „miasteczko dla dzieci” powstanie 
w Murzasichle, Dzień Niepodległości, Dzień Sadów. i zostanie wyposażone tak, aby każde 

& wycieczki w Góry Beskidu Śląskiego, Prowadzona jest świetlica środowiskowa dziecko miało możliwość atrakcyjnego 
& obozy  nad morzem, na jeziorach dla 40 dzieci z terenu Gminy Świnice spędzania tam wolnego czasu, uzyskania  

i w górach oraz turnus rehabilitacyjny Warckie, gdzie można odrobić lekcje, pomocy i wsparcia. 
w Stemplewie. pobawić się, nauczyć, uzyskać pomoc Czas pokaże, czy zrealizujemy nasze plany  

        Dołożyliśmy starań przy organizacji i poradę specjalistów: psychologa, zamierzenie na ok. 5 lat, czyli do końca 
O g ó l n o p o l s k i e g o  Z l o t u  D r u ż y n  pedagoga i innych. 2011 roku. 
Harcerskich „Nieprzetartego Szlaku” Wydajemy regularnie kwartalnik „Nasza Liczymy także na wsparcie społeczne  
w Stemplewie, organizacji Mityngu Gazeta” od stycznia 2004 r. posiadamy status organizacji pożytku 
w  B i e g a c h  P r z e ł a j o w y c h  d l a  Dzięki życzliwości Firmy ELTRANS publicznego i każdy  kto zechce nas 
niepełnosprawnych, Turnieju Wiedzy z Chorzowa, a zwłaszcza właściciela Pana wspomóc może dokonać 1% odpisu ze 
i Umiejętności RAMBIT, Festiwalu Ryszarda Andrysiaka udało nam się swojego podatku na rzecz naszego 
Piosenki Zuchowej i Harcerskiej Hufca przedstawić Państwu wydanie specjalne na Stowarzyszenia . Zachęcamy Państwa do 
ZHP Uniejów. temat życia i posłannictwa Świętej skorzystania z tej możliwości, inaczej inni 
Prowadziliśmy i organizowaliśmy Faustyny Kowalskiej, a cały dochód ze będą za Was decydować komu przeznaczyć 
szkolenia dla nauczycieli i kadry sprzedaży gazety przekazano na Wasz podatek. 

Kolejny rok……. Kolejne refleksje….  Czas podsumowań…

Rok 2005 dobiega końca. Czas  zatem na małe podsumowanie działalności Stowarzyszenia. Przez cały 
rok ciężko pracowaliśmy poczynając od organizacji balu Sylwestrowego, z którego dochód przeznaczyliśmy 
na rzecz dzieci niepełnosprawnych w SOSW Stemplew, aż do organizacji Spotkania Wigilijnego dla 
podopiecznych Świetlicy w Świnicach Warckich oraz w Stemplewie. 

Na zakończenie pragnę podziękować wszystkim, którzy wspierają nasze Stowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” 
w Świnicach Warckich. Dziękuję za każdy gest życzliwości i pomocy. Dziękuję wszystkim członkom Stowarzyszenia i osobom 
udzielającym się społecznie w świetlicy, a także przy realizacji innych zadań statutowych. Bądźcie z nami. Pracujemy na rzecz 
dzieci, a dzieciom pomagać zawsze warto.
    ZAPRASZAM I ZACHĘCAM do działania .

ANDRZEJ ZIELONKA 
Prezes Stowarzyszenia „Mamy Wielkie Serca” 



Stowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” pomaga w akcji piąty  raz z kolei. Przypomnijmy na co były zbierane 
pieniądze:

· 13 stycznia 2002 X Finał przeznaczony był na zakup sprzętu medycznego „Dla ratowania życia dzieci z 
wadami wrodzonymi, a w szczególności leczenia operacyjnego noworodków i niemowląt”. Kwota jaką 
zebraliśmy to  4691,17 zł 

· 12 stycznia 2003 XI Finał przeznaczony był: „ Na zakup sprzętu medycznego dla oddziałów niemowlęcych 
i dzieci młodszych”. Kwota jaką zebraliśmy to 3653,11zł

· 11 stycznia 2004 XII Finał przeznaczony był: „ Na zakup sprzętu medycznego dla oddziałów niemowlęcych 
i dzieci młodszych”. Kwota jaką zebraliśmy to 4531,09zł

· 8 styczna 2005 XIII Finał przeznaczony był na: „ Nowoczesne metody diagnostyki i leczenia w neonatologii 
i pediatrii”. Kwota jaką zebraliśmy to 4187,56zł





W STOWARZYSZENIU

ŚRODOWISKOWA ŚWIETLICA TERAPEUTYCZNA
Już drugi rok w Świnicach Warckich przy Stowarzyszeniu Prowadzone są ponadto zajęcia logopedyczne oraz porady 

„Mamy Wielkie Serca” działa świetlica terapeutyczna. Jej psychologiczne. „Komputer moim sprzymierzeńcem” oraz 
zadaniem jest zapewnienie dzieciom bezpiecznego pobytu, pomoc „Myszkowanie”. Są to zajęcia, w czasie których dzieci uczą się 
w nauce oraz zorganizowanie atrakcyjnych form spędzania obsługi i wykorzystywania komputera. Wspólne gry i zabawy 
wolnego czasu. W ramach działalności świetlicy oferowane są sportowe sprawiają, że czas pobytu w świetlicy upływa szybko 
różnorakie formy zajęć dla dzieci. Mają one możliwość wyboru i radośnie.  Oprócz tego, że dzieci mogą przyjemnie i w miłej 
zajęć pod kątem swoich zainteresowań, umiejętności i możliwości. atmosferze spędzić czas. W świetlicy mają zapewnioną opiekę 
W zależności od potrzeb, systematycznie uzyskują pomoc i ciepły posiłek. Obecnie do świetlicy uczęszcza 50 
w odrabianiu prac domowych. Mogą korzystać z zajęć korekcyjno  dzieciRealizowane są programy regionalne, twórcze 
kompensacyjnych  w nauce czytania, pisania czy też matematyki, i terapeutyczne. Na funkcjonowanie świetlicy pozyskujemy 
jak również z zajęć terapeutycznych fundusze ze wszystkich możliwych źródeł.
(np. ogólnorozwojowe ćwiczenia ruchowo  taneczne). MC

Aby sprawdzić, czy świetlica jest potrzebna i spełnia swoje zadania oraz oczekiwania jej podopiecznych przeprowadziliśmy ankiety 
wśród rodziców, opiekunów oraz dzieci uczestników zajęć

CZY NASZA ŚWIETLICA JEST POTRZEBNA?
Wypowiedzi rodziców:

Jako matka moich dzieci,  które uczęszczają  na świetlicę piszę, że dobrze, że jest ta  świetlica bo jest potrzebna dzieciom. Są tam 
panie, które  pomagają dzieciom  w nauce i odrabianiu lekcji ,  są różne zabawy, gry  co  najbardziej mnie i moim dzieciom się 
podoba i ja uważam, że ta świetlica dla dzieci jest potrzebna .

Świetlica funkcjonująca przy Stowarzyszeniu ,,Mamy wielkie serca” to doskonałe miejsce dla naszych dzieci. Bogaty plan pracy 
zapewnia naszym dzieciom aktywne spędzenie wolnego 
czasu po szkole . Nieoceniona jest również pomoc opiekunów jaką ofiarują naszym dzieciom podczas odrabiania lekcji 

Potrzebna jest bardzo pod względem opieki dla dzieci , dożywiania  mniej zamożnych plus  fachowe porady logopedyczne. Poza tym 
ważne jest organizowanie imprez  oraz wycieczki.                                                 
Uważam, że świetlica  w Stowarzyszeniu jest  bardzo potrzebna , ponieważ dzieci mają miłą fachową opiekę, rozwijają swoje 
zainteresowania, umiejętności. Cieszy mnie to, że dziecko ma zawsze odrobione lekcje, a instruktorzy ponadto sprawdzają i pomagają 
przy  odrobieniu lekcji . Uważam, że dużym plusem jest to, że dzieci mogą zjeść ciepły posiłek.                           

Chętnie posyłam tu swoje dzieci. My rodzice jesteśmy zajęci często pracą do późnych  godzin i możemy mieć pewność, że nasze 
dzieci są pod wykwalifikowaną opieką . Odrobią lekcje, zjedzą ciepły posiłek, spędzą czas w towarzystwie swoich  rówieśników .

Jestem zadowolona z funkcjonowania Świetlicy .  Dzięki niej wiem, że córka ma stałą opiekę w czasie, gdy ja nie mogę się nią 
zajmować. Na świetlicy dziecko ma możliwość zjedzenia ciepłego posiłku. Jestem spokojna, gdyż wiem, że spędzi tam mile czas 
z rówieśnikami, a pracownicy świetlicy pomogą w odrabianiu  lekcji i nauce.



Moje dziecko bardzo chętnie uczestniczy w zajęciach zainteresowania..                                                                                                                                                              
prowadzonych przez Środowiskową Świetlicę  działającą W  świetlicy środowiskowej dzieci mają odpowiednią 
przy  Stowarzyszeniu „Mamy Wielkie Serca”. Jestem z tego  opiekę, pomoc w nauce, gorący  posiłek  oraz  rozszerzają 
bardzo  zadowolony, gdyż wiem ,że czas  spędzony w swoje umiejętności dzięki warsztatom twórczym  oraz  
świetlicy  nie  jest czasem  straconym. Dzięki  różnorodnym  nauce przy komputerze. Chętnie  posyłam  tu   swojego   
zajęciom  prowadzonym  przez instruktorów  dziecko  może  syna. Wiem,  że ma zapewnioną opiekę. Zauważyłam, że w 
wybrać najbardziej je interesujące, uzyskać odpowiednią ostatnim czasie  znacznie  się wyciszył,  nie sprawia  tylu  
opiekę oraz pomoc, rozwinąć umiejętność i poszerzyć problemów wychowawczych  niż wcześniej.

Wypowiedzi dzieci:
Do świetlicy przychodzę dlatego, że  się uśmiecha. 
są fajne zabawy,  jest komputer i jest  fajnie.  Nic nie chce się zmienić, może jedynie tylko żeby było 
Najbardziej lubię zajęcia komputerowe i sportowe.  więcej wycieczek.
Podoba mi się, że jest tak fajnie.  Kinga lat 12

Chciałam, żeby było więcej komputerów.

                Katarzyna    lat  13 

Do świetlicy przychodzę dlatego, że 
    lubię się bawić z innymi dziećmi. Tu nigdy się nie 
nudzę. Najbardziej lubię zajęcia sportowe.
Podoba mi się tutaj, bo każdy jest dla siebie miły.
Nikt stąd nikogo nie wyprasza. Może przyjść tu każde Do świetlicy przychodzę dlatego, że  
dziecko. Nic bym nie chciała zmieniać tylko by było Mogę odrabiać lekcje i nie jestem sama w domu.  
więcej wycieczek. Najbardziej lubię zajęcia z malowania  
                                                        Ewelina  lat  12 

Podoba mi się pomieszczenie, w którym się znajduje. 
                                              Dominika   lat 8 Do świetlicy przychodzę dlatego, że jest fajnie. 
Do świetlicy przychodzę dlatego, że Najbardziej lubię zajęcia dlatego, że jest dużo zabaw i są 
lubię tu się bawić, grać, ponieważ lubię tu dzieci. pomysłowe.
Mogę odrabiać lekcje, a gdy nie rozumiem wtedy Podoba mi się wszystko, a szczególnie opiekunowie i 
pomogą mi nauczyciele. Jest fajnie i wesoło.     różne zabawy.
Najbardziej lubię

Nic nie chciałam zmieniać, dlatego że jest wszystko   zajęcia sportowe, dlatego że mogę grać, w różne gry.
                                                        Joanna  lat  13 Podoba mi się, bo każdy jest dla siebie miły. Można na 

siebie polegać. Każde dziecko



U S T R O Ń  
prawdziwa przygoda

Nie sposób nie zauważyć działań Stowarzyszenia „Mamy Wielkie Serca” w Świnicach Warckich. Dzieci ze Świetlicy 
Środowiskowej spędziły trzy dni 09-10-11 grudnia w Ustroniu. Wycieczka w Góry Beskidu Śląskiego okazała się 
trafioną ofertą adresowaną do młodych ludzi.  Większość z nich wyjechała pierwszy raz w tak daleką podróż. 
Poznała nowe miejsca i aktywnie spędziła czas.

 wycieczce udział wzięło czterdzieścioro 
dzieci ze Świetlicy Środowiskowej i 
Ośrodka w Stemplewie. Zgodnie z planem W

wyruszyliśmy w samo południe. Dłuższy postój 
m i e l i ś m y  n a  J a s n e j  G ó r z e  
w Częstochowie. Wielkim zaskoczeniem był widok 
gór i zimowa aura. Kolejnym etapem wycieczki był: 
Koniaków, Istebna i Wisła. Wielkim przeżyciem 
i niezapomnianą przygodą był wjazd koleją linową na 
Czantorię. Stąd podziwialiśmy panoramę Beskidów. 
Zakwaterowani byliśmy  w domkach DW „Eltrans” o 
wdzięcznych nazwach: Irys, Tulipan, Narcyz, 
Krokus,  Aster,  Fiołek i  „Betonki”  (dla  
wtajemniczonych).  Kuchnia serwowała smaczne 
posiłki. Jak przystało na prawdziwych turystów 
o d b y l i ś m y  s p a c e r  t r a s ą  w z d ł u ż  Wi s ł y.   
Odwiedziliśmy Leśny Park Niespodzianek i Muzeum 
Ustrońskie. Miło było spotkać św. Mikołaja, który 
miał słodycze dla grzecznych dzieci. Po tych 
wszystkich emocjach wróciliśmy do domów z 
nadzieją na kolejny wyjazd.

Jolanta Chmielecka

FOTO: Szymon Ircha: Częstochowa, w DW „Eltrans”, grill, Wisła, Galeria koronek w Koniakowie, Czantoria



WYSTARCZY TYLKO CHCIEĆ

 lutym odbędzie się Wielka Gala III edycji Konkursu Wiadomości Dnia i Naszej Gazety. To jedyny taki konkurs na 
„Człowiek Roku 2005 Gminy Świnice Warckie”. terenie naszej gminy.  Jego pierwsza edycja odbyła się w 2003 
Zostaną uroczyście wręczone statuetki i wyróżnienia roku. Konkurs służy uhonorowaniu działań osób, które W

laureatom w następujących kategoriach: dobroczyńca, przyczyniają się do promowania Gminy Świnice Warckie, czy 
samorządowiec, przedsiębiorca, społecznik - działacz. Konkurs tworzą nowe miejsca pracy likwidując bezrobocie. Ogłoszenie 
organizowany jest przez Stowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” wyników nastąpi 12 lutego 2006 roku na sali OSP w Świnicach 
raz w roku. Mieszkańcy naszej gminy wyłonią zwycięzców w Warckich. Wieczornej Gali z udziałem współorganizatorów, 
drodze głosowania. Karty do głosowania zostaną rozdane i zebrane mieszkańców, przedstawicieli mediów, władz samorządowych 
przez listonoszy. Nad prawidłowym przebiegiem czuwać będzie towarzyszyć będą liczne atrakcje. Na głosujących, którzy przyjdą 
Kapituła Konkursu. na Galę i oddadzą kupon konkursowy czekają liczne nagrody 
Kto zasługuje na miano Człowieka Roku? Pytanie to nurtuje rzeczowe. Nam mieszkańcom wypada przypomnieć sobie słowa 
podmioty i organizacje, które mogą zgłaszać kandydatów na listę ks. Adama Bonieckiego „Co znaczy być dobrym obywatelem? 
nominowanych w poszczególnych kategoriach konkursu. Ich Znaczy, być człowiekiem uformowanym na miarę człowieczeństwa. 
nazwiska znajdą się na Karcie do głosowania, którą dostarczą i Nie człowiek jest dla państwa, ale państwo dla człowieka, co dla 
zbiorą pracownicy Poczty Polskiej, listonosze (by nie narażać państwa i obywateli się przekłada na obowiązek dbania o dobro 
nikogo na dodatkowe koszty). Dorośli mieszkańcy oddadzą swój wspólne. Tym właśnie jest ludzka solidarność, co, jak się zdaje, 
głos. Ich suma zadecyduje, kto zostanie laureatem w danej trochę uciekło nam z pamięci”.
kategorii. Szczegóły konkursu określa regulamin. Impreza odbywa  Zapraszamy do udziału.

Jolanta Chmieleckasię pod patronatem medialnym: Dziennika Łódzkiego  

Patronat medialny:

Organizator: STOWARZYSZENIE „MAMY WIELKIE SERCA” 
Współorganizatorzy: Eltrans Sp. z o. o. z Chorzowa, Polskie Stronnictwo Ludowe w Świnicach Warckich , Sojusz Lewicy 
Demokratycznej w Świnicach Warckich, Samoobrona RP w Świnicach Warckich, Związek Emerytów i Rencistów 
w Świnicach Warckich, Liga Obrony Kraju w Świnicach Warckich, Gimnazjum w Świnicach Warckich , Ośrodek Szkolno 
Wychowawczy 
w Stemplewie.
1.  Konkurs organizowany jest dla wszystkich pełnoletnich mieszkańców Gminy Świnice Warckie.
2.  Zwycięzców konkursu wyłoni Kapituła Konkurs w drodze głosowania przez społeczność gminną poprzez
      karty do głosowania, które zostaną rozdane i zebrane przez listonoszy.
3.  Uroczyste ogłoszenie wyników Konkursu odbędzie się 12 lutego 2006 r. o godzinie 17:15 w Sali OSP 
     w Świnicach Warckich podczas imprezy integracyjnej dla całej społeczności gminnej. 
4.  Wśród osób biorących udział w głosowaniu i obecnych na imprezie 12 lutego 2006 r. zostaną rozlosowane
     nagrody: trzy dniowy pobyt w Górach Beskidu Śląskiego w Domu Wczasowym „Eltranas” w Ustroniu 
    dla 2 osób oraz inne atrakcyjne nagrody rzeczowe. 

ZAPRASZAMY do UDZIAŁU 
w GŁOSOWANIU I IMPREZIE



Niedziela, 20.11.2005 r. 
1514   wyjazd grupy ze Stemplewa          

Poniedziałek, 21.11.2005 r. 
00 007     8   przyjazd do klasztoru w Born, przejazd 

do bazy noclegowej w Herkenbosch

458   wyjazd do Roedmond prowincja Limburg :
Herman Broeren School voor specjal onderwijs. 
Szkoła dla dzieci wymagających specjalnego wsparcia/ 
upośledzone umysłowo, autystyczne,  z  problemami 

 30 30emocjonalnymi i wychowawczymi/14.  18    wyjazd do Herlen. 
Ośrodki prowadzone przez Fundację św. Józefa
Szkoła Specjalna, opieka stała nad osobami upośledzonymi,  
domy dziennego pobytu.  Różne formy terapii dla 
niepełnosprawnych min. hipoterapia, terapie dźwiękiem , sale 
doświadczeń zmysłowychStowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” w  Świnicach  

Warckich oraz Kuratorium Oświaty w Łodzi zorganizowało 
wyjazd na szkolenie dotyczące bezpośredniego poznania 
funkcjonowania placówek zajmujących się osobam
i niepełnosprawnymi w Holandii.
P r o g r a m  b y ł  b a r d z o  b o g a t y  i  i n t e n s y w n y :

30 309    22   kolacja. Spotkanie z organizatorami holenderskimi 
i siostrą Mathe z Zakonu św. Józefa i Fundacji św.Anny.

„Szkolnictwo specjalne oraz system opieki w Holandii”

Stowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” w  Świnicach  Warckich oraz Kuratorium Oświaty w Łodzi 
zorganizowało wyjazd na szkolenie dotyczące bezpośredniego poznania funkcjonowania placówek 
zajmujących się osobami niepełnosprawnymi w Holandii.
Program był bardzo bogaty i intensywny:



Moje wrażenia to olbrzymie przestrzenie przeznaczone na 
edukację, rehabilitację osób niepełnosprawnych zarówno jako 
teren zajmowany przez ośrodki jak i pomieszczenia użytkowe. 
Podmiotowośc w działaniach pomocniczych , wspierających 
i rehabilitacyjnych. Nic na siłę , najważniejszy jest człowiek, jego 
potrzeby i to my szukamy drogi do niego , a nie dopasowujemy go 
do naszych planów . Pełny indywidualizm zarówno w działaniu , 
wyposażeniu , a nawet posiłkach. Nie ma również zbędnej 
dokumentacji . Wszystko jest celowe. Praca z osobą niepełnosprawną, to nie praca  jak mówią oni sami , ale służba drugiemu 
człowiekowi. Ale wynagrodzenie jest na tyle godne ,  iż można robic to bez martwienia się o własny byt .
Placówki są prowadzone przez Stowarzyszenia i Fundacje. Natomiast finanse daje państwo, region i fundusze z zasiłków dla osób 
niepełnosprawnych.  
Warto było podejrzec  ośrodki wczesnego wspierania rozwoju, które u nas dopiero rozpoczynają działania. Ważnym punktem 
wszelkich działań na tym etapie  jest współpraca z rodzicami i wspólne określanie dalszej drogi rozwoju dziecka. Niezbędne jest 
porozumienie i wzajemna zgoda w tej kwestii. Holendrzy dopiero wchodzą na drogę integracji, szukają najlepszych rozwiązań 
i uważają ,że nic na siłę. Każda droga jest dobra, która prowadzi do najpełniejszego rozwoju. Podobnie jak i wielu z nas uważają iż na 
przyjęcie nawet tych niektórych dzieci niepełnosprawnych do szkół masowych trzeba przygotowac odpowiednie zaplecze techniczne 
i ludzkie.
Oczywiście widzieliśmy to czym na pewno można się pochwalic . Pasjonaci ,  fachowcy są również u nas . Może bywamy nawet 
bardziej twórczy , aktywni , ale ciągle borykamy się z przyziemnymi problemami i sprawy nie tylko finansowe, nie pozwalają nam 
rozwinąc skrzydeł. Potrzebne są zmiany systemowe.
Anna Bryzgalska



radycyjnie, jak co roku Samorząd Wychowanków zorganizował Otrzęsiny. Głównym 
celem imprezy było przyjęcie nowych nauczycieli  wychowawców i wychowanków do Tspołeczności Ośrodka. 

Zadaniem każdego uczestnika było pokonanie pięciu prób. Nad przebiegiem każdej z nich czuwali wychowawcy poszczególnych  grup 
internackich wraz z wychowankami. Uczestniczący w próbach mieli za zadanie m.in. wykonać strój kota, odgadnąć zagadkę, wypić 
mleko, wykonać i wręczyć upominek z masy solnej. Po wykonaniu wszystkich zadani, Kierownik  internatu dokonał pasowania i wręczył 

pamiątkowe dyplomy następującym wychowawcom:  A. Dulas, G. Kałużna,  B. Olejnik, M. Bryła oraz nowym 
wychowankom: Adamowi Fabrykowskiemu, Dawidowi Kwiatkowskiemu, Emilowi Olejniczakowi i Agnieszce 
Kozaneckiej.Cała impreza przebiegała w miłej i przyjaznej atmosferze. Na zakończenie wszyscy zostali zaproszeni na dyskotekę. Mamy 
nadzieję, że nowi wychowawcy będą zadowoleni z pracy z dziećmi, a wychowankowie będą czuli się w naszej szkole dobrze i bezpiecznie. 

Samorząd Wychowanków

26 października 2005 roku uczestniczyliśmy 
w I Wojewódzkiej  Konferencji Kształcenia Specjalnego  
w Zespole Szkół Zawodowych Specjalnych w Łodzi

elem konferencji było wspieranie zawodowe uczniów szkół specjalnych. z konferencji zostaną przekazane do OKE i 
uczniów niepełnosprawnych Podsumowaniem były autoprezentacje MEN. Gospodarzem konferencji była 
w wyborze kierunku kształcenia, szkół zawodowych specjalnych, w tym Jolanta Wojciechowska, dyrektor Zespołu C

doradztwo zawodowe i orzecznictwo oraz szkół przysposabiających do pracy. Szkół Zawodowych Specjalnych nr 2 
u p o w s z e c h n i e n i e  o f e r t y  s z k ó ł  W konferencji uczestniczyła wicedyrektor w Łodzi i Wydział Wspierania Rozwoju 
zawodowych specjalnych. Wysłuchaliśmy SOSW w Stemplewie A. Bryzgalska, i Kształcenia Specjalnego Kuratorium 
krótkich prelekcji, przedyskutowano p e d a g o g  O ś r o d k a  E .  M a r c i n i a k  Oświaty w  Łodzi. Gościem honorowym 
najbardziej nurtujące problemy m.in. i nauczyciel szkoły zawodowej K. Cieślak, był kurator oświaty Jerzy Posmyk. 
egzaminy potwierdzające kwalifikacje autor prezentacji multimedialnej. Wnioski 

AB



 dniu 17 listopada 2005 r. odbyła się  wycieczka integracyjna uczniów SOSW 
w Stemplewie i Szkoły Podstawowej w Wieleninie po NASZEJ MAŁEJ 
OJCZYŹNIE. Dzieci poznały życie i apostolstwo św. Siostry Faustyny W

podczas spotkania w Kościele Parafialnym w Świnicach Warckich z siostrą ze 
zgromadzenia Matki Bożej Miłosierdzia oraz zwiedziły dom urodzin Świętej 
w Głogowcu. 

Następnie ksiądz proboszcz parafii Grodzisko mgr Andrzej Szymaniak 
przedstawił w bardzo ciekawy sposób dzieje Kościoła p.w. św. Piotra i Pawła. Podkreślił 
wartość historyczną i religijną miejsca, w którym się znajdowaliśmy. Nawiązał także do 
twórczości znanej poetki Marii Konopnickiej, która w pobliskim Gusinie pisała utwory 
dla dzieci, podkreślając w nich walory polskiej wsi.

Ojciec Święty w sanktuarium w Łagiewnikach

W SOSW

Byliśmy też w Besiekierach. Znajdują się tam ruiny XVI wiecznego zamku, który 
należał do rodziny Sokołowskich. Mieszkanka wsi, miłośniczka historii pani Pietrzak 
w interesujący sposób opowiadała legendy związane z mieszkańcami zamku.

We wsi Chorki odnaleźliśmy ciekawego człowieka pana Jana Kopka, który 
z wielką pasją kolekcjonuje najróżniejsze przedmioty. Pięknie opowiadał 
prawie o każdym z nich.

Wszyscy uczestnicy wycieczki powrócili pełni wrażeń i nowych 
wiadomości. WĘDRÓWKI PO ZIEMI ŁĘCZYCKIEJ  były wspaniałą 
lekcją tradycji i kultury naszych przodków.
                                                                                    Jolanta Wawrzyniak

Kilka słów o akcji „Cała Polska czyta dzieciom” 
w Ośrodku w Stemplewie

Codzienne czytanie dziecku najlepszą inwestycją w jego przyszłość
W październiku nasza szkoła przystąpiła do ogólnopolskiej kampanii Cała Polska czyta dzieciom i tym samym znaleźliśmy się wśród 
„Czytających szkół”. Akcję prowadzimy w Szkole Podstawowej i w Gimnazjum. Nauczyciele czytają uczniom 15 minut dziennie 
codziennie  dzień zaczyna się i kończy czytaniem. Czytamy o ósmej rano na pierwszej lekcji i wieczorem w internacie przed snem. Jest to 
doskonały relaks, a nade wszystko codzienne głośne czytanie dziecku dla przyjemności jest najskuteczniejszym sposobem wychowania 
czytelnika  człowieka samodzielnie myślącego, posiadającego wiedzę i umiejętność jej poszerzania, kulturalnego, etycznego, 
z wyobraźnią, który umie radzić sobie w życiu przy pomocy rozumu, a nie pięści.
Ponadto czytanie dzieciom:
- chroni przed uzależnieniem od telewizji i komputerów

- jest dobrą alternatywą dla fałszywych wartości masowej kultury
- poprawia koncentrację, wycisza
- poprawia wzajemne relacje między uczniami, nauczycielami i uczniami
- uwrażliwia na literaturę i kulturę
- skłania uczniów do refleksji i krytycznego myślenia.
Mądre książki są nośnikami uniwersalnych wartości moralnych.
Czytanie uczy dzieci odróżniania dobra od zła i zachęca do refleksji nad konsekwencjami własnych słów i czynów. Jest to szczególnie 
ważne w dzisiejszym świecie zdominowanym przez agresywne wzorce masowej kultury i pogoń za pieniądzem. Wobec narastającej 
demoralizacji młodzieży nauczanie wartości moralnych, takich jak uczciwość, szacunek, odpowiedzialność, życzliwość, rozum, 
odwaga, czy sprawiedliwość, staje się sprawą ogromnej wagi.
W związku z Rokiem Andersenowskim czytamy dzieciom „Baśnie” tego wielkiego pisarza . W ramach przeprowadzanej akcji 
odbędą się:
- 1 maja br. ruszy wielka zbiórka książek, które zostaną przekazane do naszej biblioteki i świetlicy terapeutycznej
- lekcje otwarte, na które planujemy zaprosić znaną osobę  aktora, który udzieli wywiadu i przeczyta fragment baśni, ale kto to 
będzie niech na razie pozostanie tajemnicą.

Beata Boniecka Wincenciak



W SOSW

RAMBIT 2005
dnia uczestnicy brali udział w turnieju piosenki ekologicznej połączonego W dniach 25  27 listopada 2005r. 
jazdy konnej, gdzie mieli  możliwość z prezentacją stroju ekologicznego. Jury w SOSW im. J. Tuwima w Stemplewie już 
obcowania z końmi i sprawdzenia złożone z opiekunów drużyn po po raz ósmy odbył się turniej wiedzy 
umiejętności jeździeckich. Turniej burzliwych obradach przyznało wszystkim i  u m i e j ę t n o ś c i   „ R A M B I T ” .  
zakończył się ogniskiem z pieczeniem pierwsze miejsce i nagrodziło słodyczami.Organizatorami turnieju był Specjalny 

W n iedz ie lę  Ośrodek Szkolno  Wychowawczy 
u r o c z y ś c i e  w Stemplewie oraz Stowarzyszenie 
p o d s u m o w a n o  „Mamy Wielkie Serca” z siedziba 
zmagania na turnieju w Świnicach Warckich. W rozgrywkach 
drużyn „Rambit”. wzięło udział 12 drużyn z województwa 
Pierwsze miejsce wielkopolskiego i łódzkiego. Po raz 
zajęła drużyna ze kolejny uczestnicy mieli możliwość 
Szkoły Podstawowej sprawdzenia  swoich  wiadomości  
w Witoni, drugie  i umiejętności z różnych dziedzin oraz 
drużyna ze Specjal-szansę zdrowej rywalizacji, konkurencji 
n e g o  O ś r o d k a  i współzawodnictwa z innymi drużynami. 
Szkolno Wycho-Turniej wiedzy łącząc naukę z zabawą 
wawczego im. J. przybliżył im i pozwolił utrwalić wiedzę 
Tuwima w Stem-zdobytą na zajęciach lekcyjnych. 
plewie a trzecie  Realizacja zadań przygotowanych przez 
d r u g a  d r u ż y n a  organizatorów pozwoliła młodzieży 
z Zespołu Szkół rozwinąć własne zainteresowania i pasje 
S p e c j a l n y c h  oraz wzmocniła wiarę w siebie. Uczestnicy 
w  B r z e z i n a c h .  k o n k u r s ó w  m i e l i  m o ż l i w o ś ć  

kiełbasek. W sobotnie przedpołudnie Dyplomy i nagrody wręczyli dyrektor samodzielnych działań, a jednocześnie 
odbyły się rozgrywki sportowe na sali Ośrodka  pan Andrzej Zielonka oraz wice znajdowania wspólnych rozwiązań.

starosta powiatu łęczyckiego  pan Janusz Tr z y d n i o w e  s p o t k a n i e  b y ł o  
Mielczarek.podzielone na bloki tematyczne:
Nagrody zostały ufundowane przez -    Turniej wiedzy - ,,Sprawny umysł”

Od stępu do Starostwo Powiatowe w Łęczycy oraz - Turniej jazdy konnej „
galopu” Stowarzyszenie „Mamy Wielkie Serca” 

- w Świnicach Warckich.Rozgrywki sportowe
Wszyscy uczestnicy konkursów wspaniale - Warsztaty  „Sprawne ręce”
rywalizowali ze sobą, dawali z siebie -  Konkurs na najciekawszy strój 
wszystko, by być najlepszym. Była to ekologiczny i najpiękniejszą piosenkę 
świetna zabawa dla wszystkich oraz o tematyce ekologicznej.
m o ż l i w o ś ć  n a w i ą z a n i a  n o w y c h  
znajomości, przyjaźni. Uczestnicy 
Turnieju obiecali, że spotkają się na gimnastycznej. Uczestnicy brali udział 
następnym Turnieju za rok.w następujących konkurencjach:

- przenoszenie w kocu,
Jadwiga Maciejewska 

- bieg w kartonach,
-      przejazd na deskorolkach,
- bieg na czworakach z piłką,
- s k o k i  n a  p i ł k a c h  

uszatkach.
Po zmaganiach sportowych 
młodzież  przystąpi ła  do 

W turnieju wiedzy uczestnicy mogli k o n k u r s u  p l a s t y c z n e g o  
sprawdzić swoje wiadomości z zakresu w ramach warsztatów „Sprawne 
ekologii, logiki, Unii Europejskiej ręce”. Powstały bardzo ciekawe 
i czytelnictwa bajek. Za udział w konkursie prace wykonane następującymi 
młodzież została nagrodzona słodkimi technikami:
upominkami. Atrakcją piątkowego - malowanie piaskiem,
wieczoru była projekcja baśni braci Grimm - papierowe witraże,
na dużym ekranie. Po projekcji filmu - rzeźby z trocin,
zorganizowano wieczór  p iosenki  - ,,coś z niczego”.-
harcerskiej przy świecach i dźwięku gitar. Wieczorem po kolacji wszyscy 
Na zakończenie dnia młodzież bawiła się wzięli udział w festiwalu 
na integracyjnej dyskotece. Następnego 



W SOSW

W Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym 
w Stemplewie  mamy  swój udział w propagowaniu 
aktywności ruchowej wśród  osób niepełnosprawnych 
intelektualnie. 
Od wielu  lat  w Olimpiadach Specjalnych  nasi podopieczni 
osiągają sukcesy sportowe. 
W 1997 roku nasza uczennica Mariola Kasiorek  
podopieczna Hanny Matusiak brała udział w VI Światowych 
Zimowych Igrzyskach Olimpiad Specjalnych w Toronto 
w Kanadzie w narciarstwie zjazdowym. Zajęła II miejsce.

Wielkim  sukcesem okazał się udział Macieja 
Krzesińskiego, zawodnika sekcji Olimpiad Specjalnych Z terenu województwa łódzkiego wydelegowani zostali 
działającej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno trener Maciej Piszczałkowski oraz dwóch zawodników 
Wychowawczym w Stemplewie w Europejskim Damian Leśniewski i Daniel Kaźmierczak, wszyscy ze 
Turniejem Tenisa Stołowego w miejscowości Hradec Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w 
Kralowe w Czechach w dniach 15- 20 listopada 2005r.  Stemplewie. Szkolenie miało za zadanie przygotować 
Maciej w grach singlowych wygrał wszystkie swoje zawodników do pełnienia roli asystenta trenera, który ma 
pojedynki, przegrał dopiero w finale ze świetnym pomagać trenerowi w przygotowaniu sprzętu i boiska do 
zawodnikiem z Czech zdobywając srebrny medal. Nieco treningu, pomagać zawodnikom o niższej sprawności w 
gorzej poszło w grach deblowych, w których Maciej ze ubraniu się, ułatwić komunikację między zawodnikami 
swoim kolegą z DPS Rąbień zajął 5 miejsce. Gratulujemy! grającymi a trenerem, prowadzić rozgrzewkę i ćwiczenia 
W dniach 17  20 listopada na Gdańskiej Akademii wspólnie 
Wychowania Fizycznego i Sportu odbyło się Europejskie z trenerem a po treningu zebrać sprzęt i posprzątać szatnię. 
Seminarium dla Asystentów Trenerów Piłki Nożnej Na zakończenie Seminarium zawodnicy otrzymali 
Olimpiad Specjalnych. Uczestnikami seminarium byli Certyfikaty uprawniające do pełnienia roli Asystenta 
trenerzy i zawodnicy współpracujący razem w sekcji Trenera oraz pamiątkowe gadżety. 
z terenu całej Polski a także z Litwy, Łotwy, Ukrainy, Maciej Piszczałkowski
Białorusi, Rosji i Słowacji. 

FOTO: Mariola Kasiorek wśród reprezentacji
Polski Olimpiad Specjalnych do Kanady

W tym roku nasi uczniowie  Damian Leśniewski i Damian
Kaźmierczak podopieczni H. Matusiak i M. Piszczałkowskiego
uczestniczył w II Międzynarodowym Turnieju Piłkarskim
U- 16 Kosa Cup.  

FOTO: w ciemnej koszulce nasz wychowanek Damian Leśniewski 



Co nowego w „EUROSZLAKU”?

Szkolny Klub Europejski „Euroszlak” działający przy Specjalnym 
Ośrodku Szkolno  Wychowawczym im. J. Tuwima w Stemplewie brał udział 
w VIII Festiwalu Sztuk Wszelakich Osób Niepełnosprawnych, który miał 
miejsce w Łodzi w dniach 03  18 listopada 2005r. 
W ramach Festiwalu wystawialiśmy swoje prace na III Międzynarodowej 
Wystawie Prac Plastycznych i Rzemiosła Artystycznego oraz braliśmy udział 
w Konkursie na najpiękniejszą kartkę bożonarodzeniową, gdzie zdobyliśmy 
wyróżnienie. Organizatorem Festiwalu jest Dom Pomocy Społecznej przy 
ul. Podgórnej 2/14 w Łodzi. Nasz Klub brał udział w tej imprezie już po raz 
trzeci. Mamy możliwość spotkania tam wielu ciekawych osobistości, 
poznajemy nowe techniki pracy, nawiązujemy nowe kontakty, znajomości. 

W listopadzie na terenie Ośrodka Klub był organizatorem konkursu 
plastycznego na kartkę świąteczną. Wszystkie kartki były piękne i dlatego jury 
postanowiło przyznać sześć wyróżnień, a pozostałym uczestnikom konkursu 
wręczyć nagrody pocieszenia.

Klub „Euroszlak” był pomysłodawcą i organizatorem warsztatów 
plastycznych o tematyce bożonarodzeniowej, które odbyły się na terenie 
Ośrodka w Stemplewie 14 grudnia 2005r. Gościliśmy na naszym terenie dwie 
twórczynie ludowe z Głowna, które pokazywały dzieciom, jak wykonać 
z papieru, bibuły, sznurka różne ozdoby choinkowe.
Warsztaty podobały się zarówno młodzieży jak i opiekunom, dlatego mamy 
nadzieję, iż uda nam się kontynuować takie spotkania z twórcami ludowymi
 i zachęcić młodzież do aktywności twórczej.

Agnieszka Zielonka

Miesiąc grudzień, w tym roku pod hasłem „Przemocy mówię Nie!”

e współczesnym Świecie P o d o p i e c z n i  S O S W  
ogromne znaczenie mają w Stemplewie odwiedzili Wdziałania profilaktyczne  Zakład Karny w Łęczycy. 

związane ze zwalczaniem agresji O tym jak wygląda życie za 
i przemocy. W Specjalnym Ośrodku kratami opowiadał im mjr 
S z k o l n o  W y c h o w a w c z y m   K r z y s z t o f  U r b a ń s k i ,  
w Stemplewie  powstał program z a s t ę p c a  D y r e k t o r a  
profilaktyczny „Przyjazna Szkoła” Z a k ł a d u  K a r n e g o .  
zawierający szereg działań służących W y c h o w a n k o w i e  
zapobieganiu agresji i patologii. Program przekonali się co znaczy 
zawiera działania, których efektem jest: s t racić  wolność,  być 
stworzenie właściwych warunków do samotnym i z dala od 
rozwoju osobowego w wymiarze najbliższych.Przeżycia te 
społecznym, psychicznym i zdro- wywołały  w  uczestni-
wotnym, kształtowanie postawy kach wycieczki ogromne 
odpowiedzialności za podejmowane wrażenia i skłoniły do 
decyz je  o raz  p rzec iwdz ia ł an ie  refleksji. Wszyscy zgodnie 
przejawom agresji i przemocy. stwierdzili: „zrobimy 
Miesiąc grudzień , w tym roku pod wszystko, aby tu nie 
hasłem „Przemocy mówię Nie!” trafić”.
r o z p o c z ą ł  s i ę  o d  p o k a z a n i a  
wychowankom konsekwencji jakie S. Łagodzińska
p o n o s z ą  o s o b y,  k t ó r e  w e s z ł y  E. Marciniak
w  k o n f l i k t  z  p r a w e m  o r a z  
obowiązującego systemu resocjalizacji. 



Zbiornik „Jeziorsko”. Łódź: największa i najnowocześniejsza w Polsce sortownia 
odpadów, ZOO, ogród botaniczny. Bolimowski Park Narodowy. Arkadia  Nieborów  
Łowicz.

 ramach realizacji tematyki edukacji ekologicznej na prowadzonych 
przeze mnie lekcjach w klasach gimnazjum i zasadniczej szkoły Wzawodowej stawiam na bezpośredni kontakt uczniów z przyrodą w celu 

uwrażliwienia ich na piękno otaczającego świata i wdrażania do przestrzegania zasad 
ochrony środowiska. W mojej nauczycielskiej pracy za motto uznaję słowa J.A. 
Komeńskiego: „Trzeba ludzi uczyć, aby poznanie swoje czerpali nie z książek, ale 
z  n i e b a  i  Z i e m i ,  z  d ę b ó w  i  b u k ó w,  t o  j e s t ,  a b y  p o z n a w a l i  
i badali rzeczy same, nie tylko cudze spostrzeżenia i sądy o rzeczach”.W tym roku 
szkolnym zorganizowałam już trzy całodniowe wycieczki przedmiotowe. Wszystkie 
starannie przygotowałam, zaplanowałam i przeprowadziłam. Merytoryczna 
zawartość tras nawiązuje do podstawy programowej wybranych przedmiotów 
z możliwością ujęcia treści rozszerzających. Uczniowie pracowali 
w grupach i indywidualnie. Wykonywali zdjęcia, sporządzili galerię fotograficzną w 
formie albumu. Na bieżąco robili notatki. Na ich podstawie przygotowali 
sprawozdania, które przedstawiali na lekcji podsumowującej zajęcia w plenerze. 
Pisali także referat na temat: Marzenia odpadów - kolorowy recykling. Taka forma 
pracy pobudza możliwości twórcze uczniów i przynosi konkretne efekty ich pracy. 
Mam nadzieję, że obserwacja bezpośrednia motywuje np. do zbiórki surowców 
wtórnych, segregacji odpadów, do robienia porządków na co dzień i identyfikowania 
się ze środowiskiem oraz brania za nie odpowiedzialności. Syntezę pracy stanowi 
opracowany na lekcjach informatyki pokaz multimedialny. Zawiera treści 
o charakterze etnograficzno  kulturowo - ekologicznym. 
Udział uczniów w tego rodzaju wycieczkach stwarza możliwość działań proekologicznych.
 

                                                                                                                                                 Jolanta Chmielecka

Rajd Mikołajkowy

Brać turystyczna Ziemi Łęczyckiej, w tym także 
wychowankowie Specjalnego Ośrodka Szkolno 
Wychowawczego im. Juliana Tuwima w Stemplewie, 
uczestniczyła w dniu 6 grudnia 2005 r. w I Mikołajkowym 
Rajdzie zorganizowanym przez Oddział PTTK Ziemi 
Łęczyckiej. 
Trzystu osobowa grupa dzieci i młodzieży w mikołajowych 
czapeczkach przebyła ciekawą trasę „Pierścienia Księżnej 
Salomei”  Łęczyca  Tum  Zamek w Łęczycy  Klasztor O.O. 
Bernardynów. Mikołajowi przewodnicy (oczywiście 
w strojach Mikołaja) bajali ciekawe opowieści. 
Uwieńczeniem trasy był gorący poczęstunek i ognisko na 
terenie klasztoru oraz spotkanie z prawdziwym Świętym 
Mikołajem, który obdarował wszystkich uczestników 
prezentami.

Pomimo chłodu i zmęczenia panowała niecodzienna 
mikołajkowa atmosfera. Można było poczuć magię 
zbliżających się świąt.

E. Marciniak

Czy na pewno nie ma  Mikołaja?
A może jest tylko nie zawsze można go spotkać?

A może wędruje po Świecie i obdarowuje spotkanych ludzi 
prezentami?
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Był członkiem Stowarzyszenia zawsze gotowym służyć wsparciem materialnym, 
duchowym i posługą kapłańską. Nawet złożony chorobą potrafił podźwignąć się i 
14 października 2005 roku poświęcił kamień upamiętniający Jana Pawła II. 
W tym dniu widzieliśmy Go po raz ostatni. Tak pożegnał się z nami.



Gdy w naszej rodzinie dziecko przygotowuje się do I Komunii św.
Refleksje katechety…

odzice dzieci z klas drugich co roku (łaski uświęcającej), przypomnieć datę znak krzyża. W dni świąteczne, gdy razem 
stają przed  ważnym zadaniem, bo chrztu, więź z rodzicami chrzestnymi. spożywamy posiłek, można modlić się 
ich pociechy przygotowują się do - Rodzice wieczorem przed snem dziecka przed i po jedzeniu.nawyki, które pomogą R

dwóch sakramentów: pokuty i Eucharystii mogą kreślić mu na czole znak krzyża  jak zrozumieć otaczającą je rzeczywistość, by 
czyli pierwszego pełnego uczestnictwa we uczynił to kapłan i oni podczas chrztu, było dobrym, uczciwym, wrażliwym, 
Mszy św. Aby  pierwsze spotkanie naznaczając je jako dziecko Boże. kochającym Boga i bliźniego człowiekiem. 
z Jezusem Eucharystycznym dla dziecka Wspomnienie chrztu pozwoli Dlatego też proponuję kilka rozwiązań 
było owocne, zrozumiałe i zapadło głęboko dziecku zrozumieć, że był to bardzo ważny pracy z dzieckiem w rodzinie. Wtedy to, co 
na całe życie w jego świadomość, trzeba moment w jego życiu, który na zawsze usłyszy na katechezie, będzie spójne z jego 
mu w tym pomóc. Nie tylko katecheta jest związał go z Jezusem i Kościołem życiem. 
za to odpowiedzialny ale także, a może RAZEM Z DZIECKIEM ŁĄCZYMY TO WARTO ZROBIĆ:
przede wszystkim rodzice. Dziecko w tym TRADYCJĘ Z WIARĄ RAZEM Z DZIECKIEM WIERZYMY 
wieku jeszcze jest w fazie kształtowania - Wykorzystujemy rok kościelny, czas W BOGA
obrazu Boga,  wierzy wiarą rodziców, świąteczny na podtrzymanie tradycji - Wyznajemy swoją wiarę i przywiązanie 
zdobywa doświadczenia, uczy się i wiary w rodzinie: uczestniczymy całą do Boga poprzez wspólną obecność na 
prawidłowych postaw i zachowań przez rodziną we Mszy św. W Adwencie można Mszy św. niedzielnej, która jest centrum 
naśladowanie innych. Jest ono świetnym zrobić ołtarzyk Matki Bożej i przy życia chrześcijańskiego.
obserwatorem świata dorosłych, a rodzice zapalonej roratce, modlić się. W Boże - Dziecko widzi, jak korzystamy 
są jego najważniejszym autorytetem. Żywy Narodzenie urządzić rodzinny konkurs z sakramentów: spowiadamy się,  
przykład domowników połączony z teorią kolęd.  przyjmujemy Ciało Chrystusa i rozumie, że 
zdobytą na katechezie z pewnością W Wielkim Poście rodzinnie uczestniczyć jest to coś bardzo ważnego, skoro 
przyniesie dobre rezultaty na długie lata. w Drodze Krzyżowej, zapisać wspólne uczestniczą w tym rodzice, bo ono chce być 
Warto więc rozmawiać z dzieckiem, postanowienia wielkopostne. Dzieci mogą wszędzie z nimi, robić to co oni
poświęcić mu trochę czasu, wykształcić same przygotować święconkę. W maju RAZEM Z DZIECKIEM MODLIMY SIĘ
w nim proponuję kilka rozwiązań pracy można modlić się przy pobliskiej - Kiedy czas pozwoli, najlepiej wieczorem, 
z dzieckiem w rodzinie. Wtedy to, co kapliczce, w październiku odmawiać klękamy z dzieckiem do wspólnej 
usłyszy na katechezie, będzie spójne z jego rodzinny różaniec itp. modlitwy. Mówimy modlitwy, które 
życiem. Wszystko to będzie sprzyjało dziecko już zna. Tekst następnej, której ma 
TO WARTO ZROBIĆ: silnemu zjednoczeniu rodziny we się nauczyć, dziecko może czytać.
RAZEM Z DZIECKIEM WIERZYMY wspólnotę szanujących i kochających się - Na początku podajemy intencję modlitwy 
W BOGA ludzi np. dziś modlimy się o zgodę w naszej 
- Wyznajemy swoją wiarę i przywiązanie R A Z E M  Z  D Z I E C K I E M  rodzinie, za chorą babcię, o pokój na 
do Boga poprzez wspólną obecność na DOŚWIADCZAMY MIŁOSIERDZIA świecie itp.
Mszy św. niedzielnej, która jest centrum BOŻEGO Nic tak rodziny nie cementuje, jak 
życia chrześcijańskiego. - Uczymy dziecko nawyku przepraszania wspólna modlitwa. Uczy troski jednych 
- Dziecko widzi, jak korzystamy za wyrządzone krzywdy i wybaczania o drugich, a my stajemy się Kościołem 
z sakramentów: spowiadamy się,  innym poprzez podanie ręki domownikom Domowym.
przyjmujemy Ciało Chrystusa i rozumie, że na zakończenie dnia. Zwracamy uwagę na R A Z E M  Z  D Z I E C K I E M  
jest to coś bardzo ważnego, skoro wybory, jakich dziecko dokonuje między WSPOMINAMY CHRZEST
uczestniczą w tym rodzice, bo ono chce być dobrem a złem. Cieszymy się z dobrych - Można wspólnie oglądać zdjęcia z chrztu, 
wszędzie z nimi, robić to co oni uczynków. Czasem trzeba też dziecko zachowane pamiątki, pokazać białą szatkę  
RAZEM Z DZIECKIEM MODLIMY SIĘ zganić ale z miłością i pomóc mu nazwać tłumaczymy, że to znak czystego serca 
- Kiedy czas pozwoli, najlepiej wieczorem, popełnione zło. Tak oto drobnymi krokami (łaski uświęcającej), przypomnieć datę 
klękamy z dzieckiem do wspólnej kształtujemy w dziecku sumienie. Na to chrztu, więź z rodzicami chrzestnymi.
modlitwy. Mówimy modlitwy, które największy wpływ mają rodzice, bo - Rodzice wieczorem przed snem dziecka 
dziecko już zna. Tekst następnej, której ma dziecko ma do nich zaufanie. mogą kreślić mu na czole znak krzyża  jak 
się nauczyć, dziecko może czytać. RAZEM Z DZIECKIEM DAJEMY uczynił to kapłan i oni podczas chrztu, 
- Na początku podajemy intencję modlitwy ŚWIADECTWO WIARY naznaczając je jako dziecko Boże.
np. dziś modlimy się o zgodę w naszej - Żegnamy dziecko idące do szkoły: Wspomnienie chrztu pozwoli 
rodzinie, za chorą babcię, o pokój na Zostańcie z Bogiem  Idź z Bogiem, dziecku zrozumieć, że był to bardzo ważny 
świecie itp. powracające: Niech będzie pochwalony moment w jego życiu, który na zawsze 

Nic tak rodziny nie cementuje, jak Jezus Chrystus  Na wieki wieków. Amen. związał go z Jezusem i Kościołem
wspólna modlitwa. Uczy troski jednych Przed jazdą samochodem czynimy znak RAZEM Z DZIECKIEM ŁĄCZYMY 
o drugich, a my stajemy się Kościołem krzyża powierzając się Opatrzności Bożej. TRADYCJĘ Z WIARĄ
Domowym.RAZEM Z DZIECKIEM - Zachowujemy piątkowy post od - Wykorzystujemy rok kościelny, czas 
WSPOMINAMY CHRZEST pokarmów mięsnych. świąteczny na podtrzymanie tradycji 
- Można wspólnie oglądać zdjęcia z chrztu, - W gronie rodzinnym czytamy Pismo św. i wiary w rodzinie: uczestniczymy całą 
zachowane pamiątki, pokazać białą szatkę  i rozmawiamy na ten temat. rodziną we Mszy św. W Adwencie można 
tłumaczymy, że to znak czystego serca - Matka rozpoczynając kroić chleb, czyni zrobić ołtarzyk Matki Bożej i przy



zapalonej roratce, modlić się. W Boże - Zachowujemy piątkowy post od pokarmów uczestniczyć w ustalaniu listy gości, 
Narodzenie urządzić rodzinny konkurs kolęd.  mięsnych. przygotowaniu honorowego miejsca dla siebie, 
W Wielkim Poście rodzinnie uczestniczyć - W gronie rodzinnym czytamy Pismo św. na które samo wykona emblematy religijne. 
w Drodze Krzyżowej, zapisać wspólne i rozmawiamy na ten temat. Najważniejsze jednak jest w tym uroczystym 
postanowienia wielkopostne. Dzieci mogą same - Matka rozpoczynając kroić chleb, czyni znak dniu przyjęc ie  Komuni i  św.  wraz  
przygotować święconkę. W maju można modlić krzyża. W dni świąteczne, gdy razem z dzieckiem. Wraz ze starszym rodzeństwem 
się przy pobliskiej kapliczce, w październiku spożywamy posiłek, można modlić się przed warto przeprowadzić wieczór wspomnień 
odmawiać rodzinny różaniec itp. i po jedzeniu. i wrócić do przeżyć z tego dnia, przypomnieć 

Wszystko to będzie sprzyjało silnemu - Niedziela i dni świąteczne niech nie zatracają swoją własną uroczystość. Można oglądać 
z jednoczeniu  rodziny we wspólnotę  swojego charakteru przez wykonywanie prac wspólnie zdjęcia, karty z życzeniami, pamiątki.
szanujących i kochających się ludzi niekoniecznych. -  Z a c h ę c a m y  d z i e c k o  d o  c z ę s t e g o  
RAZEM Z DZIECKIEM DOŚWIADCZAMY Dziecko jest świadome roztoczonej przyjmowania Komunii św., uczestniczymy z 
MIŁOSIERDZIA BOŻEGO opieki Bożej nad nim  ufa Bogu, pogłębia wiarę. nim w Białym Tygodniu.
- Uczymy dziecko nawyku przepraszania za Uczy się świętowania, szacunku do ciężkiej Te wszystkie działania sprawią, że 
wyrządzone krzywdy i wybaczania innym pracy rodziców i zdobywania chleba dziecko będzie wiedziało, iż w tym dniu 
poprzez podanie ręki domownikom na powszedniego. wszystko jest ważne ale najważniejsze  
zakończenie dnia. Zwracamy uwagę na wybory, R A Z E M  Z  D Z I E C K I E M  spotkanie z Panem Jezusem.
jakich dziecko dokonuje między dobrem a złem. PRZYGOTOWUJEMY SIĘ DO SPOWIEDZI Jeśli rodzice skorzystają z przytoczonych tu 
Cieszymy się z dobrych uczynków. Czasem ŚW. wskazówek, to z pewnością przyniosą one 
trzeba też dziecko zganić ale z miłością i pomóc - Przed pierwszą spowiedzią pomagamy dobre owoce, które uzewnętrznią się 
mu nazwać popełnione zło. Tak oto drobnymi dziecku zrobić dokładny rachunek sumienia w prawidłowej postawie waszych pociech 
krokami kształtujemy w dziecku sumienie. Na poprzez głośne czytanie pytań z modlitewnika, wobec życia. Niewiele bowiem znaczą 
to największy wpływ mają rodzice, bo dziecko dajemy chwilę na zastanowienie się nad wszystkie teoretyczne przygotowania do 
ma do nich zaufanie. pytaniem i szczerą, cichą odpowiedź. Komunii św., jeśli nie znajdą uzasadnienia w 
R A Z E M  Z  D Z I E C K I E M  D A J E M Y - Przypominamy dziecku o miesięcznej codziennym życiu. Najpiękniejszy dar, jaki 
ŚWIADECTWO WIARY spowiedzi podczas I piątków miesiąca można dać dziecku, to dar Boga. Starajmy się 
- Żegnamy dziecko idące do szkoły: Zostańcie i rachunku sumienia przed każda spowiedzią. dać ten dar razem: rodzice i katecheci. Niech 
z Bogiem  Idź z Bogiem, powracające: Niech RAZEM Z DZIECKIEM PRZEŻYWAMY wspólne wysiłki będą czynione na chwałę Boga 
będzie pochwalony Jezus Chrystus  Na wieki UROCZYSTOŚĆ I KOMUNII ŚW. i ku zadowoleniu ludzi.
wieków. Amen. Przed jazdą samochodem - Niech przygotowania do uroczystości nie 
czynimy znak krzyża powierzając się przesłonią istoty pierwszego spotkania dziecka Beata Maciejewska
Opatrzności Bożej. z Jezusem Eucharystycznym. Dziecko powinno 

Miło jest nam powitać na łamach Naszej Gazety nowego 
przewodnika duchowego Proboszcza Parafii Wielenin, który 
przekazuje czytelnikom kilka słów o sobie...

rudno jest mi pisać o sobie, o tym stało się jakoś rzeczywistością. Swoje 
kim jestem, czy jaki jestem. posługiwanie kapłańskie koncentruję na 
S p r ó b u j e  j a k o ś  uwierzeniu Bogu, zaufaniu Bogu T

o tym napisać. Urodziłem się w 1946 roku .Uwierzyć w Boga to dużo, ale 
na ziemi wielkopolskiej w środowisku równocześnie bardzo mało. Uwierzyć 
wiejskim. Z tym środowiskiem jestem Bogu. To jest najważniejsze. Żyć prawdą, 
związany od samego początku życia. Moja że Bóg jest moim Ojcem, że mnie kocha 
praca kapłańska w ogromnej większość z takim jakim jestem. Tą prawdą, tym moim 
tym środowiskiem jest związana przez przekonaniem pragnę dzielić się z moim 
prawie trzydzieści trzy lata. Od przeszło bliźnim, który mieszka w parafii Wielenin i 
miesiąca jestem proboszczem parafii z każdym bliźnim. Pragnę całym moim 
Wielenin. Moje motto wybrane u progu jestestwem to realizować. 
kapłaństwa brzmiTobie Panie zaufałem. To 

Jesteśmy już u progu Świąt Bożego Narodzenia i tu chcę 
wyrazić swoje życzenia moim parafianom i czytelnikom 
tego pisma, by zamyślenie nad tajemnicą wcielenia Syna 

Bożego zaowocowało radością z faktu, że
Bóg naprawdę jest z nami, a stąd niech wynika nasze 

zdrowie i wszelka pomyślność
w zbliżającym się Nowym Roku 2006

Ks. Józef Waszak
Proboszcz Parafii Wielenin



Poprzednik, Wielce Czcigodny Ksiądz Red.: Witamy serdecznie Księdza na 
Mirosław. Ksiądz Biskup Ordynariusz przy łamach „Naszej Gazety”  Czasopisma 
okazji uroczystego wprowadzenia do Stowarzyszenia „Mamy Wielkie Serca”. 
Parafii powiedział, że swoją decyzją Prosimy o krótką informację o sobie i 
pobudził do łez dwie Parafie:swojej drodze kapłańskiej.
w Świnicach i Grochowalsku. Jest w tym Ks. JK.: Należę do kapłanów „pokolenia 
dużo prawdy, bo przecież relacje osobowe Jana Pawła II”. Oznacza to, że jak wielu 

J e s t  t o  ś w i a d e c t w o  d o j r z a ł o ś c i  jakie zawiązują się pomiędzy Parafianami moich współbraci, wychowałem się 
i odpowiedzialności. I za to wszystkim tym i proboszczem, pomiędzy młodzieżą, w klimacie nauki i spotkań Umiłowanego 
osobom dziękuję.dziećmi, dorosłymi, chorymi i samotnymi Papieża z młodymi.
Red.: Trwa rozbudowa Sanktuarium  i ich duszpasterzem, są często bardzo  Z perspektywy czasu mogę powiedzieć, że 
Kościoła. Jak obecnie posuwają się prace głębokie. Jak w każdej normalnej rodzinie. właśnie to co wydarzyło się w młodości 
budowlane? Czy podjęte działania są Tego nie wolno się wstydzić, ani udawać, zadecydowało o przyszłym kształcie życia. 
zgodne z planem?że ich nie ma. Kilka ofiarnych lat pracy Pielgrzymki i rajdy papieskie, wakacyjne 
Ks. JK.: Odpowiadając na to pytanie kapłana w Parafii wystarczy, aby serce rekolekcje oazowe w górach, letnie i 
muszę z radością stwierdzić, że prace księdza wspominało Wspólnotę, w której zimowe wypady w Góry Stołowe i Tatry, 
budowlane przy rozbudowie Sanktuarium wędrowało się razem do Chrystusa. środowe Msze św. dla młodzieży 
wyprzedziły ustalone wcześniej plany. Mój Przyjęcie posługi Proboszcza i Kustosza w rodzimej Parafii i świetlany przykład 
Czcigodny Poprzednik, Ksiądz Mirosław, Parafii Świnice Warckie wciąż przeżywam życia naszego księdza prefekta Ireneusza, 
wraz z Komitetem Rozbudowy, za aprobatą jako wielką łaskę od Pana Boga. To który przez młodych zwany był  
jakże ofiarnych Parafian, nie tylko zalał zaszczyt być i pracować we Wspólnocie Krzysztofem (imię Krzysztof oznacza: 
fundamenty pod nowe skrzydło kościoła, Kościoła, który zrodził Świętą.Niosący Chrystusa)  to  wszystko 
co było celem tegorocznych zmagań Jak się Księdzu pracuje w naszej zaowocowało decyzją pójścia na służbę Red.: 
budowlanych, ale jeszcze wzniósł część Parafii?kapłańską. Do Wyższego Seminarium 
murów. Jak wszystkim wiadomo zostały Nasza Parafia wyróżnia się Duchownego we Włocławku wstąpiłem po Ks. JK.: 
zalane stropy: na chórze, w prezbiterium spośród innych Parafii Diecezji, przez maturze w 1981 r. W roku 1987, z rąk 
wraz ze schodami oraz nad częścią  charyzmat św. Siostry Faustyny. Jan Paweł biskupa Romana Andrzejewskiego 
nazywamy ją umownie: roboczą  świątyni. II powiedziałby, że jest to dar, ale otrzymałem świecenia kapłańskie 
Dwa pomieszczenia, które będą tymcza-jednocześnie zadanie. Praca w naszej i  zostałem skierowany do pracy 
sowo służyły jako zastępcza zakrystia, do Parafii rozciąga się na wiele frontów: duszpasterskiej w Radziejowie. Następnie 
momentu wybudowania docelowej są już duszpasterstwo dzieci, młodych, rodzin, przez ponad siedem lat miałem zaszczyt 
wytynkowane,  rozprowadzone są  katecheza szkolna i opieka nad wieloma pracować w Parafii Katedralnej we 
przewody elektryczne wraz z oświetle-g r u p a m i ,  w y s t a r c z y  w s p o m n i e ć  Włocławku. Wtedy dostąpiliśmy wielkiej 
niem. Ściany zewnętrzne zostały ocieplone ministrantów, scholę, służbę liturgiczną godności, albowiem w 1991 roku 
i  możemy podziwiać wprawione, dorosłych, chór… Lista jest długa. Osoba nawiedził Katedrę Papież Jan Paweł II. Do 
stylizowane okna. W temacie budowlanym św. Siostry Faustyny i kult Miłosierdzia dzisiejszego dnia wspominamy to słynne 
prawdopodobnie to już wszystko na ten Bożego przynagla całą Wspólnotę spotkanie z nauczycielami, wychowaw-
sezon. Zima.parafialną do mobilizacji sił. Niech mi cami i katechetami. Miałem także zaszczyt 
Red.: Parafianie chcieliby modlić się będzie wolno wspomnieć Siostry Matki pracować w Parafii św. Wawrzyńca 
w ciepłym Kościele. Planuje Ksiądz Bożej Miłosierdzia, których posługa na w Słupcy, w Parafii narodzin i chrztu św. 
Proboszcz działania w tym zakresie? Jakie rzecz Parafii i przybywających Pielgrzy-Maksymiliana w Zduńskiej Woli, a ostatnio 
ma Ksiądz inne najbliższe plany dotyczące mów jest tak duża, że trudno to nawet przez ponad cztery lata jako proboszcz 
Parafii?wyrazić słowami. Spoglądam w stronę w Grochowalsku, w Parafii Podwyższenia 
Ks. JK.: Na szczęście to pytanie zostało Czcigodnych Sióstr z wdzięcznością Krzyża Świętego.
uprzedzone konkretną,  spełnioną  Jak Ksiądz przyjął wiadomość i nadzieją. Jestem pełen podziwu dla Red.:
inicjatywą na rzecz ocieplenia ławek. o objęciu funkcji Proboszcza Parafii św. zaangażowania wielu świeckich. Niewiele 
Estetycznie wykonane pokrycia, na bazie Kazimierza i Kustosza Sanktuarium jest takich parafii, w których mężczyźni i 
gąbki tapicerskiej o grubości 4cm, Urodzin i Chrztu Świętej Siostry Faustyny? kobiety spotykają się w celu omówienia 
sprawi ło ,  że  wie le  przy jemnie j ,  liturgii, aby następnie wziąć w niej czynny Ks. JK.: Rozumiem, że pytanie dotyczy 
szczególnie teraz w mroźne dni, przebywać udział, w ten sposób służąc Chrystusowi moich osobistych przeżyć związanych 
w domu modlitwy. Przy okazji dziękuję za i tej mistycznej cząstce Jego Ciała, z przejściem na służbę z jednej, do drugiej 
konkretną odpowiedź Parafian na mój apel Kościołowi, który gromadzi się wokół jego Parafii. Przypuszczam, że są one podobne 
o materialne wsparcie. Złożone ofiary Ołtarza. Z pokorą przyjmuję tę posługę. do tych, jakie w swoim sercu miał mój 
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w pięćdziesięciu procentach pokryły Zduńskiej Woli. Ostatnio, w Parafii Organizacja tych i innych uroczystości nie 
koszty inwestycji. Jeśli chodzi o nową Grochowalsk wędrowaliśmy do Matki byłaby możliwa, gdyby nie pomoc ze 
świątynię to w projekcie budowlanym B o ż e j  S k ę p s k i e j ,  M a z o w i e c k i e j  strony wielu Parafian zrzeszonych 
przewidziane jest ogrzewanie świątyni Pani.Wiem, że z naszej Parafii, wielu w poszczególnych grupach i wspólnotach. 
umieszczone w podłodze, z autonomiczną pielgrzymów włącza się w grupę z Jestem przekonany, że będę wyrazicielem 
kotłownią. Dzierżaw  podobno jest więcej osób ze uczuć wielu Parafian, którzy chcieliby 

Inne plany? Kontynuować, aż do Świnic Warckich niż ze wspomnianej podziękować ks. kanonikowi Mirosławowi 
skutku, rozpoczęte dzieło. miejscowości. Może warto powołać do Miłkowi nie tylko za ostatni rok wzajemnej 

W tym momencie pragnę istnienia grupę świnicką, w ramach PP współpracy, ale także za poprzednie lata. 
podziękować Komitetowi Rozbudowy Włocławskiej. Gdzie owce, tam pasterz. Tak wiele się dobra wyzwoliło! Pragnę też 
Sanktuarium za ofiarną współpracę o J e ś l i  i n n e  o b o w i ą z k i  z w i ą z a n e  wyrazić moją ogromną wdzięczność 
raz wszystkim Ofiarodawcom z Parafii i z rozbudową i posługą pielgrzymom wobec wszystkich osób, które przyczyniły 
spoza niej. Bez tego zaangażowania przybywającym do Sanktuarium nie staną się do szerzenia Kultu Miłosierdzia Bożego 
trudno sobie wyobrazić, aby tak na przeszkodzie, to idziemy na Jasną i Apostołki Miłosierdzia: urzędom 
dynamicznie mogło się rozwijać. Z głębi Górę.Red.: W 2005 roku obchodziliśmy świeckim i instytucjom państwowym, 
serca mówię wszystkim: Bóg zapłać. 100 rocznicę Urodzin i Chrztu Świętej dzieciom i młodzieży wraz z ich 
Wracając do planów. Jest  moim Siostry Faustyny Kowalskiej .  I lu wychowawcami, stowarzyszeniom, 
marzeniem, aby ożywić ducha modlitwy p i e l g r z y m ó w  p r z y b y ł o  d o  s t rażakom i  ork ies t rom,  s łużbie  
wśród dzieci i młodzieży. Sami Parafianie Sanktuarium?Ks. JK.: Faktem jest, że liturgicznej, scholi i chórowi, osobom 
z wielką troska mówią o szczątkowej w Sanktuarium Narodzin i Chrztu św. świeckim obsługującym pielgrzymów… 
obecności na niedzielnej Eucharystii tej Siostry Faustyny z roku na rok przybywa Na ręce Siostry Mirosławy, przełożonej 
grupy wiekowej. Oczywiście bardzo dużo coraz więcej pielgrzymów. Kończący się Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej 
zależy od rodziny, od rodziców. 2005  rok jubileuszowy był pod tym Miłosierdzia, pragnę podziękować za 
Red.: Czy udało się Księdzu nawiązać względem rekordowy: odnotowano ponad samarytańską posługę jaką Siostry pełnią 
kontakt z młodymi ludźmi? Przewiduje siedemset grup pielgrzymich, które przy Sanktuarium. To dzięki Ich obecności 
Ksiądz wspólne pielgrzymowanie? przy jecha ły  au toka rami .  Na leży  przepełnionej modlitwą i pracą, możemy 
Ks. JK.: A może to pytanie warto zadać wspomnieć pielgrzymów indywidualnych, lepiej poznać i zrozumieć klimat, w którym 
młodym? Dla pogłębienia religijnej liczne grupy zagraniczne. Można śmiało wzrastała do świętości nasza święta 
formacji młodych, pragnę po Nowym Roku mówić o kilkudziesięciu tysiącach Rodaczka.
zaproponować wspólne spotkania na pątników, którzy nawiedzili nasze N a  ś w i ę t a  N a r o d z e n i a  
osobnej, z ich udziałem, wieczornej Mszy Sanktuarium.Red.: Czego chciałby Ksiądz Pańskiego i na Nowy Rok życzę całej 
świętej, gdzie będzie więcej czasu na życzyć Parafianom w nadchodzącym Wspólnocie Parafialnej, abyśmy byli 
refleksję, modlitwę. Wiele środowisk roku?Ks. JK.: Zbliżające się Święta apostołami nadziei: dla siebie i dla tych, 
młodzieżowych spragnionych jest Słowa Bożego Narodzenia i kres starego roku, to którzy do nas przybywają; aby duch 
Bożego i spotkania z Żywym Chrystusem dobra okazja do podsumowania dni, które zapału zrodzonego z liturgii i modlitwy 
gromadzi się przy ołtarzu. Może i u nas są za nami. To także dobra sposobność do pomnażał w nas entuzjazm do podjętych 
znajdzie się taka grupa. Ufam, że tak. wyrażenia wdzięczności wobec Boga dzieł; aby Promienie wychodzące z 

W y c h o w a ł e m  s i ę  n a  i ludzi. Miłosiernego Serca Zbawiciela ogarnęły 
pielgrzymkach i rajdach młodzieżowych. Z Rok 2005 zapisał się w życiu wszystkie rodziny i każdego, a św. 
mojego rodzinnego miasta Konina każdego naszej Parafii i Sanktuarium jako Siostra Faustyna wspierała każde nasze 
miesiąca wędrowaliśmy do Bieniszewa, niezwykle obfity w wydarzenia religijne. dobre dzieło.
Lichenia, Kawnic. To taki „trójkąt Przygotowanie i  przeprowadzenie Serdecznie pozdrawiam.
M a r y j n y ” .  W a k a c j e  t o  c z a s  obchodów setnej rocznicy urodzin i chrztu Szczęść Boże.
pielgrzymowania do różnych sanktuariów. św. Siostry Faustyny, zakończenie ks. Janusz Kowalski proboszcz

           W pieszej wędrówce docieraliśmy do d i e c e z j a l n y c h  o b c h o d ó w  R o k u  
 Wywiad przeprowadziła: Justyna BednarekCzęstochowy, Krakowa  Łagiewnik, na Eucharystii, przyjęcie dzieci pierwszo 

Święty Krzyż w Górach Świętokrzyskich, k o m u n i j n y c h  i  m ł o d z i e ż y  p o  
Gietrzwałd, Święta Lipka… Przez kilka lat b i e r zmo w an iu ,  s p o tk an i e  K ó łek  
byłem kierownikiem Pieszej Pielgrzymki Różańcowych i wiele innych uroczystości, 

FOTO: Z  budowy Sanktuarium na Jasną Górę z Włocławka, a następnie ze wymagało ogromnego nakładu pracy. 



Prezes Zarządu

Andrzej Zielonka

Dyrekcja Specjalnego Ośrodka 
Szkolno  Wychowawczego

 im. Juliana Tuwima w Stemplewie
życzy



WIGILIJNY WIECZÓR

Wyjątkowy wieczór

Wigilia Bożego Narodzenia to czas oczekiwania na narodziny Naszego Zbawiciela Jezusa Chrystusa. Atmosferę tego wieczoru, 
pełną miłości i ciepła potęgują różne tradycje i zwyczaje: dzielenie się opłatkiem, wspólne kolędowanie, mrugająca światełkami choinka.

Kiedy już umilkną odgłosy przygotowań i krzątaniny, za oknami zapada zmrok, a najmłodsi wypatrują na niebie pierwszej 
gwiazdki, wszyscy członkowie rodziny w skupieniu zasiadają przy stole nakrytym białym obrusem. Powinna na nim płonąć świeca  
symbol Chrystusa, w imię którego zgromadziliśmy się przy wieczerzy. Zanim przełamiemy się opłatkiem, posłuchamy Ewangelii 
mówiącej o narodzeniu Chrystusa  Łk 2, 1-20, a później odmówimy modlitwę Ojcze Nasz. Niech jaj słowa przypomną nam 
o konieczności wzajemnego przebaczenia. Poprośmy potem Boga o błogosławieństwo dla całej naszej rodziny, dla Ojczyzny, 
wspomnijmy tych, którzy już od nas odeszli. Pomódlmy się też za samotnych i bezdomnych, aby i oni doznali radości spotkania przy 
wigilijnym stole. 

Teraz nastąpi najważniejszy moment wieczoru. Najstarsza osoba z rodziny bierze do rąk talerz z białym opłatkiem i podaje 
go wszystkim zebranym. Rozpoczyna się uroczysta chwila pojednania i składania sobie życzeń. Pamiętajmy, że należy usiąść do stołu 
wyrzucając z serca wszelkie złości i urazy do bliźniego. Zanim rozpoczniemy wieczerzę spójrzmy na garść siana pod obrusem i puste 
nakrycie. Zastanówmy się przez chwilę nad tymi symbolami...

Ilość oraz jakość wigilijnych potraw uzależniona jest od regionalnych tradycji i od możliwości materialnych rodziny. Pod 
jednym względem stoły we wszystkich rodzinach nie powinny się różnić: w tej uroczystej chwili nie powinien się na nich pojawiać 
alkohol. Doceńmy w tym dniu wartość rozmowy z najbliższymi i nie przedkładajmy nad nią oglądania telewizji. Po zakończeniu posiłku 
dziękujemy Bogu za dary, które z jego hojności mogliśmy spożywać, a potem w śpiewie kolęd  szukamy radości wspólnego 
oczekiwania na Mesjasza. Później możemy cieszyć się podarunkami złożonymi pod choinką. Kiedy nadejdzie północ i na świat 
przyjdzie Boży Syn, pójdźmy, jak kiedyś betlejemscy pastuszkowie, oddać Mu pokłon.

          Wigilijny mak z bakaliami
1 szklanka maku, 2 łyżki miodu, 1 łyżka cukru pudru, torebka cukru 
waniliowego, 2 łyżki śmietany, 5 dag orzechów łuskanych, 5 dag rodzynek, 
1 łyżka skórki pomarańczowej, 2 łyżki płatków migdałowych, esencja 
migdałowa.
Sposób przygotowania:
Mak sparzyć zalewając wrzątkiem, doprowadzić do wrzenia, odcedzić na 
bardzo gęstym sicie (można użyć gazy) przez noc i zmielić w maszynce do 
mielenia mięsa. Przy kolejnym mieleniu dodać miód, kilka kropli esencji 
migdałowej, cukier puder i cukier waniliowy. Trzecie mielenie pozwala na 
osiągnięcie odpowiedniej masy makowej. Następnie dodać sparzone 
rodzynki, posiekane orzechy i pokrojona w kosteczkę skórkę pomarańczową. 
Przełożyć do ozdobnej misy. Masę można posypać płatkami migdałowymi.       

SMACZNEGO
           

Jolanta Wawrzyniak



„Jest taki dzień bardzo ciepły, choć grudniowy
Jest taki dzień, w którym gasną wszelkie spory
Jest taki dzień, gdy jesteśmy wszyscy razem,
Dzień, zwykły dzień, dziś nam rok go składa w darze”.

WIGILIA… DZIELIMY SIĘ SERCEM

Przed Świętami Bożego Narodzenia dzielimy się opłatkiem, sercem i dobrym słowem ze wszystkimi przyjaciółmi, 
opuszczonymi i potrzebującymi. Tych spotkań wigilijnych jest wiele i głęboko zapadają w serca. Członkowie Stowarzyszenia „Mamy 
Wielkie Serca” i pracownicy SOSW w Stemplewie organizują dwie wigilie: integracyjną dla dzieci, podopiecznych ze Świetlicy 
Środowiskowej w Świnicach Warckich oraz drugą dla niepełnosprawnych wychowanków Ośrodka i potrzebujących z terenu gminy. 

 

Najchętniej Mikołaja poprosiłabym o egzotyczną podróż do Ja już napisałem list do Mikołaja  i mam nadzieję że przyniesie 
jakiegoś ciepłego kraju jak najdalej od szarości, która nas mi skuter. Kacper    
otacza, a tak naprawdę to cieszy mnie nawet najdrobniejsza                                                                                                   
rzecz, która otrzymuje od kochających mnie osób. Grażyna Chciałabym dostać od Mikołaja  chomika, komputer i komórkę. 
  Ania                                                                                                               
Chciałabym dostać awans, podwyżkę i jakiś ładny samochód nie                                                                                                                                                                                                                                       
musi być nowy. Maria Od Mikołaja chciałbym dostać bilet na występ Bono.  Marek
                                                                                                                   



Dzięki środkom przekazanym przez organizatora, i „wciągające” nowości, jak chociażby „Ala Makota” 
a głównie dzięki dużemu wsparciu środków finansowych jakie M. Budzińskiej, „ Kapryśna piątkowa sobota„ K. Siesickiej, 
otrzymały biblioteki w ramach programu „Upowszechnianie wszystkie części Harrego Pottera czy książki z serii „Nie dla 
i promocja czytelnictwa” Gminna Biblioteka Publiczna mogła mamy, nie dla taty lecz dla każdej małolaty”, „Świat według Ally”, 
w znacznej części uzupełnić i uaktualnić swoje księgozbiory tak „O mnie, o tobie, o nas”.
w siedzibie w Świnicach Warckich jak i w swojej filii w Piaskach.

        Poza tym wzbogacił się również dział książek dotyczących Wzbogaciły się znacząco księgozbiory lektur szkolnych. 
Św. Faustyny. Zakupione zostały cztery najnowsze tytuły jakie Księgozbiory podręczne zyskały wiele aktualnych, 
ukazały się na rynku wydawniczym:                                              ” poszukiwanych i niezbędnych pozycji.
Nadzwyczajnie zwyczajna „ J. Sąsiadek, „Listy Świętej Siostry Wiele nowych książeczek znajdą dzieci. Mamy m.in. 
Faustyny”, „Cuda siostry Faustyny” i pierwszy, pięknie wydany, książkę „Kurczak Mały”, całą seria książek o żółwiu Franklinie, 
świnicki przewodnik napisany przez Panią Annę Dragan „Ziemia Kacperlandia i inne.
rodzinna świętej Siostry Faustyny”.Także młodzież znajdzie dla siebie ciekawe 

Powstała z okazji przypadającej 25 sierpnia br. setnej rocznicy urodzin św. Siostry Faustyny. 
Ksiązka opisuje klimat rodzinnego domu Kowalskich, wspomnienia jej rodzeństwa, krewnych 
i sąsiadów, sięga do parafialnego archiwum i pamiątek z dzieciństwa wiejskiej dziewczyny. Część 
druga Przewodnika przybliża najważniejsze prawdy związane z kultem Miłosierdzia Bożego, 
a także podaje bogato udokumentowane historycznie informacje dla pielgrzymów i turystów, 
którzy zechcą odwiedzić ten piękny zakątek, leżący nad rzeką Wartą, u zbiegu ziemi Łódzkiej 
i Konińskiej. Świnice Warckie, Głogowiec, Łęczyca, Uniejów i najlepiej zachowana bazylika 
romańska w Polsce (Kolegiata tumska), to miejsca i zabytki, które koniecznie trzeba odwiedzić.

Dla osób dorosłych,  które  nie lubią spędzać zimowych wieczorów leżąc bezczynnie 
przed telewizorem, również mamy bardzo ciekawą ofertę. A ponieważ nic tak nie odpręża jak 
dobra książka, zatem ZAPRASZAMY DO BIBLIOTEKI !. 
Z pośród zakupionych ostatnio książek polecam takie tytuły m.in.  jak: 
„Poszukiwacze przygód” -  W. Schmita, „Zahir” - P. Coelho, „Echa”  D. Steel, „Mściciel”  
F. Forsytha, „Twierdza szyfrów”  B. Wołoszańskiego, „Ostatni sędzia” 
i „ Wielki gracz”- J. Grishama, „Kryptonim Ambler”- R. Ludluma, „Powój”  L. Spencer, 
„Pożegnanie z Afryką”  K. Blixsen,  „Anioły i demony”, „Kod Leonarda DaVinci”
 i „Zwodniczy punkt”  D. Browna, „Droga na molo w Wigan”  G. Orwella, „Mój przyjaciel 

zdrajca”  M. Nurowskiej 

To napisany w formie listów umierającego dziecka do Boga traktat o śmierci, 
potrzebie bliskości drugiego człowieka gdy dusza odmawia towarzystwa ciału. Też o tym, 
że śmierć własna i innego, jeżeli przyjmowana bez infantylnych ucieczek, jest największą 
nauką życia. Tytułowy, umierający w szpitalu na raka bohater podejmuje zabawę 
zaproponowaną przez oddaną mu starą pielęgniarkę - przyjmuje, że każdy dzień 
ulatującego życia od teraz oznacza równowartość 10 lat. Tylko w ten sposób śmiertelnie 
chory 10-latek może dożyć wieku 110 i w zgodzie z sobą umrzeć na łóżku szpitalnym jako 
łysy, pomarszczony starzec.

Wystarczy wziąć do ręki tę książeczkę, przeczytać dwie pierwsze strony, by już się 
nie oderwać, a po półtoragodzinnej, niespiesznej lekturze od deski do deski powiedzieć 
z całym przekonaniem: "Możliwa jest książka jednocześnie dla dzieci i dorosłych, 
wzruszająca i rozśmieszające do łez, głęboka i prosta." Taką napisał właśnie Schmitt.

WYDARZENIE LITERACKIE NA MIARĘ MAŁEGO KSIĘCIA. Czy w ciągu 
dwunastu dni można poznać smak życia i odkryć jego najgłębszy sens?  Piękna, mądra i nie 
pozbawiona humoru opowieść o tym, jak pokonać strach, odnaleźć wiarę i nie poddać się 
w obliczu nieszczęścia. Ta książka da Wam siłę i nadzieję, a kto wie?, może nawet zmieni 
Wasze życie... 

"Niepozorna książeczka 44-letniego Erica-Emmanuela Schmitta jest 
naprawdę mądra.”



Drugą książką wartą przeczytania jest jak już wspomniałam wyżej książka tego samego autora pt.: 
”Dziecko Noego”

To kolejna książka E. E. Schmitta wydana w Polsce w krótkim czasie. Tym razem bohaterem 
i narratorem jest siedmioletni Joseph pochodzący z żydowskiej rodziny. 

Już początek tej wzruszającej opowieści jest zaskakujący: "Kiedy miałem dziesięć lat, należałem 
do grupy dzieci, które co niedziela wystawiano na licytację. Nie sprzedawano nas: kazano defilować 
po estradzie, żebyśmy znaleźli nabywcę. Wśród publiczności mogli znajdować się zarówno nasi 
prawdziwi rodzice, którzy wreszcie wrócili z wojny, jak pary pragnące nas adoptować". Kolejne 
strony to historia ostatnich trzech lat życia chłopca. W wieku siedmiu lat dowiaduje się on, że życie 
Żyda w  okupowanej Belgii (a i w całej Europie) narażone jest na ciągłe niebezpieczeństwo. Szybko 
uczy się nowych zachowań: poprawnego języka francuskiego bez wtrąceń z jidysz, chrześcijańskich 
modlitw i obrzędów. 

Joseph ma wiele szczęścia, na swej drodze spotyka ludzi, którzy chronią go, choć za tę pomoc 
mogą zapłacić własnym życiem. Przede wszystkim mały chłopiec spotyka człowieka wyjątkowego - 
katolickiego księdza, którego nazywają ojcem Pons. Ksiądz ten prowadzi dom dziecka. Wśród dzieci 
są głównie dzieci żydowskie. Ojciec Pons dba nie tylko o ich bezpieczeństwo, ale także stara się 
zachować ich religię. Do niczego nie zmusza swoich podopiecznych, nie chce wykorzystać ich 
zależności i zrobić z nich chrześcijan. Uczy dzieci tolerancji i miłości bliźniego. Nawet w skrajnie 

trudnych warunkach pokazuje, że w ludziach jest wiele dobra, także w niemieckim oficerze, który zorientowawszy się, iż ksiądz ukrywa 
żydowskie dzieci, zachowuje tę informację dla siebie. Eric - Emanuel Schmitt pisze o wartościach i ideałach językiem prostym i pięknym. 
Czytelnik znajdzie też sporo pogodnego poczucia humoru. 

ZATEM NA ZIMOWE WIECZORY POLECAMY KSIĄŻKI, A MINĄ ONE SZYBKO I RZYJEMNIE! 

ZAPRASZAMY!

 związku z rozpoczęciem prac nad opracowaniem książki Utrwalone w pamięci 
o historii Stemplewa zespół koordynacyjny Stowarzyszenia „Mamy Wielkie WSerca” zwraca się z prośbą do wszystkich osób, które posiadają fotografie, 

świadectwa ukończenia szkół lub inne materiały o kontakt osobisty 
z sekretariatem SOSW w Stemplewie lub telefoniczny pod numerem  (063) 288 11 07.

Dziękujemy za pomoc 
zespół w składzie: 

Anna Radoszewska, Katarzyna Wyrzykowska, 
Mariola Marosik, Elżbieta Marciniak, Piotr Wawrzyniak



WYBORY  PARLAMENTARNE 2005 r. w GMINIE ŚWINICE WARCKIE

Świnice Warckie należą do okręgu wyborczego nr 11 z siedzibą w Sieradzu. Wybierano 12 posłów  spośród 237 
kandydatów. Frekwencja w tym okręgu wyniosła 38,1%. Uprawnionych do głosowania było 790549 osób, a wzięło 
w nim udział 301167. 
Największym poparciem w okręgu cieszył się pan Marek Wojtera, który uzyskał 8715 głosów. Startował on z listy 
Samoobrony, która w okręgu sieradzkim uzyskała 3 mandaty.

s t o p n i e  Proszę opowiedzieć coś o sobie 
n i e p e ł n o -czytelnikom „Naszej Gazety”. Jakie są Pana autorytety polityczne?
sprawności Marek Wojtera: 42 lata temu urodziłem MW: Nie mam konkretnego autorytetu 
i fundusze dla nich powinny być się w Łęczycy. Wspólnie z żoną ponieważ nikt nie jest ideałem. Dlatego 
odpowiednio dopasowane.wychowuję dwuletniego syna Wiktora. też staram się czerpać przykład z osób, 

Obowiązki poselskie wiążę z prowa- które aktywnie uczestniczą na scenie 
dzeniem działalności gospodarczej. politycznej. Co jako poseł chciałby Pan zrobić dla 

powiatu łęczyckiego?
Chciałbym wspólnie z władzami Ziemi G r a t u l u j ę  z n a k o m i t e g o  w y n i k u  Czym będzie się Pan zajmował podczas 
Łęczyckiej ustalić i wdrożyć program wyborczego, 8715 głosów to doskonały prac Sejmu V kadencji?
rozwoju miasta i okolic Łęczycy, aby wynik. Czy trudno było prowadzić MW: Szczególny nacisk chciałbym 
przyciągnąć inwestorów. Również moim kampanię wyborczą? położyć na rozwój małych i średnich 
celem jest wprowadzenie w życie MW: Dziękuję. Uzyskanie takiego przedsiębiorstw włącznie z rodzinnymi 
systemu pomocy dla rolników, którego poparcia wśród wyborców nie było gospodarstwami rolnymi.
zadaniem będzie wykorzystywanie łatwe. Dzięki ciężkiej pracy mojego 
ś r o d k ó w  f i n a n s o w y c h  z  U n i i  sztabu wyborczego oraz pomocy ludzi Czy zdaniem Pana i Pańskiej partii, 
Europejskiej.dobrej woli, udało się przekonać do placówki dla niepełnosprawnych, takie jak 

mojego planu bardzo wielu ludzi, np .  Spec ja lny  Ośrodek  S zko lno  
których z pewnością nie zawiodę. Co chciałby Pan usłyszeć od swoich Wychowawczy w Stemplewie mają rację 

wyborców za 4 lata?bytu w swoim dotychczasowym kształcie? 
MW: Chciałbym usłyszeć, że „nie  Jak Pan świętował zwycięstwo? Czy mogą liczyć na wsparcie władz? 

 pomyliłem/am się wybierając tego MW: W gronie rodziny i przyjaciół, MW: Placówki dla niepełnosprawnych 
człowieka” oraz że „godnie walczył o którzy wspierali mnie w tym trudnym zawsze mogą liczyć na wparcie władz, 
nasze prawa”.dla mnie okresie. ponieważ im należy się szczególnie dużo 

uwagi. Ja i mój klub doceniamy wysiłki i 
osiągnięcia Specjalnych Ośrodków Pana motto życiowe to...?Co skłoniło Pana do wystartowania 

MW: „Boże, daj mi pokój, abym w wyborach? Szkolno-Wychowawczych, takich jak 
pogodził się z tym, czego zmienić nie MW: Jestem otwarty na problemy, t e n  w  S t e m p l e w i e .  I c h  r o l a  
mogę,których na wsi nie brakuje. Do w społeczeństwie jest bardzo ważna. 
siłę, abym mógł zmienić to, co zmienić wystartowania w wyborach parlamen- Dlatego też są one niezbędne do dobrego 
mogętarnych zdecydowałem się ponieważ funkcjonowania społeczeństwa.
i mądrość, abym potrafił odróżnić jedno posiadam doświadczenie w pracach 
od drugiego”.samorządów różnego szczebla i wiem, że Jak powinien wyglądać model finanso-

poprzez aktywne działanie mogę wania placówek oświatowych w Polsce 
pomagać naszej społeczności. Czego życzyłby Pan czytelnikom „Naszej i jakie pieniądze winny by przeznaczane na 

Gazety” i sobie na zbliżające się Święta oświatę ?
MW: System finansowania placówek Bożego Narodzenia?Jakie były Pana wrażenia podczas 

MW: Czytelnikom „Naszej Gazety” pierwszego posiedzenia Sejmu? Miał Pan oświatowych powinien zachęcać do 
chciałbym złożyć najlepsze życzenia z tremę? racjonalnego wydawania pieniędzy. 
okazji Świąt Bożego Narodzenia, aby MW: Podczas pierwszego posiedzenia Należy uwzględniać fakt, że koszty 
przyjście na świat Chrystusa przyniosło Sejmu zapoznałem się z obowiązkami kształcenia mogą być zróżnicowane 
ze sobą radość, pokój, nadzieję i miłość.poselskimi. Nie była to stresująca przez takie czynniki, jak w placówkach 

chwila, ponieważ w ostatnich latach typu Specjalny Ośrodek Szkolno-
Dziękuję za rozmowę: Beata Boniecka Wincenciakwykonywałem funkcję  radnego Wychowawczy w Stemplewie, gdzie 

Łódzkiego Sejmiku Wojewódzkiego. wychowankowie posiadają różne 



cych rentę strukturalną wzrośnie do około 350- rolnych może obejmować: wsparcie na zale-Dopłaty bezpośrednie mają rekompensować 
400 osób, a roczna wyplata z tego tytułu sienie 4.300 zł pokrycie kosztów założenia niższe dochody rolników z tytułu produkcji 
w powiecie do 6.000.000 zł. uprawy, premię pielęgnacyjną za utrzymanie roślinnej i zwierzęcej. W powiecie łęczyckim 
W listopadzie weszła w życie nowelizacja roz- nowej uprawy- 420 zł przez pięć lat, oraz premię jest około 6.500 gospodarstw powyżej 1 ha 
porządzenia dotycząca rent strukturalnych, zalesieniową która stanowi ekwiwalent za i 61.500 ha użytków rolnych ( według siedziby 
która w istotny sposób ułatwia skorzystanie z tej wyłączenie gruntów z upraw rolnych-1.400 zł użytkownika) co daje przeciętną 9,5 ha użytków 
pomocy osobom będącym przez dłuższy czas na przez 20 lat. Wnioski na wsparcie zalesienia na gospodars two.  W ramach dopłat  
rencie chorobowej i nadal prowadzącym swoje złożyło tylko 9 rolników w 2004r. a 4 w 2005r. w bezpośrednich wypłacono w powiecie 
gospodarstwo. Pozwala ona też osobą otrzymu- tym tylko jeden z gminy Świnice Warckie.W 24.500.000 zł dla 6.060 rolników, daje to 
jącym rentę prowadzić pozarolniczą działalność 2006r. wnioski na zalesiani będzie można przeciętnie 4.000 zł na gospodarstwo. 
gospodarczą , co do tej pory było zabronione. składać w okresie 1 czerwiec 15 lipiec.Pojedyncze wypłaty były bardzo zróżnicowane 
Pomoc dla gospodarstw niskotowarowych, ma- Innym programem w którym jeszcze w tym i wynosiły od 250 zł do blisko 100.000 zł. 
jąca postać premii wypłacanej przez okres roku do końca grudnia i w przyszłym od i dotyczyły 58.000 ha użytków w powiecie 
pięciu pięć lat ( 1.250 euro x 4.14 = 5.200 zł) ma  1 sierpnia do 31 grudnia można składać wnioski (94% powie rzchn i ) .  Oprócz  dop ła t  
poprawić ich sytuację dochodową i w efekcie jest program- wspieranie przedsięwzięć bezpośrednich część terenu powiatu a jest to 
polepszyć warunki restrukturyzacji tej grupy rolnośrodowiskowych. Głównym celem jego część gminy Łęczyca i część gminy Piątek oraz 
gospodarstw. Zgodnie z decyzją kierownictwa działania jest promocja systemów produkcji cała gmina Świnice Warckie objęte są dopłatami 
MRiRW w dniu 23.03.2005r. ARiMR  wstrzy- rolniczej prowadzonych w sposób zgodny z tytułu działalności rolniczej na obszarach o 
mała przyjmowanie wniosków w ramach dzia- z wymogami ochrony środowiska (przeciw-niekorzystnych warunkach gospodarowania 
łania 2. Decyzja ta była spowodowana złoże- działaniu zanieczyszczeniom wód, erozji gleb). (ONW). Płatność jest związana z przestrze-
niem bardzo dużej ilości wniosków (116.783) Pomoc finansowa w naszym powiecie udziela-ganiem mierzalnych standardów dotyczących 
i związanym z tym zagrożeniem wyczerpania na jest na realizacje następu-jących pakietów ochrony środowiska w zakresie produkcji rol-
limitu środków przeznaczonych na finanso- rolnośrodowiskowych :rolnictwo ekologiczne, nej, zwanych zwykłą dobrą praktyką rolniczą. 
wanie działania. Do biura powiatowego ochrona gleb i wód (wsiewki i poplony), strefy Wypłaty z tego tytułu w 2005 roku w powiecie 
w Łęczycy wpłynęło 957 wniosków (złożyło buforowe, zachowanie lokalnych ras zwierząt. wyniosły1.850.000 zł i objęły 970 rolników co 
je15% gospodarstw-jeszcze raz tyle niż średnia Płatności rolnośrodowiskowe wypłacane są za przeciętnie wyniosło 1900 zł na gospodarstwo.
dla całego kraju-7%. Pierwsze pieniądze z tego poszczególne pakiety w formie zryczałto-Agencja nie posiada danych odnośnie 
programu rolnicy otrzymają w I kwartale wanych, rocznych płatności na jednostkę wniosków i wypłat  dla poszczególnych gmin. 
przyszłego roku. powierzchni (ha) lub sztukę zwierzęcia Można się jednak pokusić o dość dokładną 
W ramach dostosowania gospodarstw rolnych gospodarskiego. Beneficjent jest również symulację.
do standardów Unii Europejskiej wsparcie zobowiązany do przestrzegania zasad zwykłej  W naszej gminie Świnice Warckie wnioski 
finansowe polega na pokryciu kosztów dobrej praktyki rolniczej a sam program jest złożyło około 650 rolnikówotrzymali średnio 
przedsięwzięcia dostosowującego gospo- pięcioletni. Do tej pory wnioski złożyło w ra-5.900 zł co oznacza że wypłacono  w gminie 
darstwo do standardów w dziedzinie ochrony mach pakietu rolnictwo ekologiczne 7 rolników około 3.800.000 zł  z  tytułu dopłat  
środowiska, zdrowia publicznego, zdrowia w 2004r.i 9 nowych w 2005r.oraz 10 rolników bezpośrednich i ONW.
zwierząt i dobrostanu zwierząt. Wsparcie ma w tym roku w ramach pakietu ochrona gleb W 2006 roku dopłaty podstawowe i uzupełnia-
postać rocznej płatności obejmującej również i wód.jące wzrosną ze107 euro do 129 euro ale 
koszty inwestycyjne, jeżeli inwestycja taka jest Podsumowując wsparcie w ramach wspólnej w wyniku  innego mniej korzystnego kursu 
niezbędna do osiągnięcia danego standardu. polityki rolnej UE. realizowane przez biuro (z 4.73 do 3.92 ) wypłaty mają wynieść 507 zł do 
Zgodnie z decyzją Kierownictwa MRiRW w powiatowe ARiMR w Łęczycy przedstawia się 1 ha. Termin wypłat przedłużono też do końca 
dniu 15.03.2005r. ARiMR wstrzymała następująco:                czerwca 2006 roku. W obecnym roku złożono 
przyjmowanie wniosków w ramach 200 wniosków więcej niż w rok wcześniej czyli 
działania 6. Decyzja spowodowana 6.260, co świadczy o tym, że niemal wszyscy 
była złożeniem bardzo dużej liczby rolnicy korzystają z tego wsparcia.
wniosków (73.950) i związanym Renty strukturalne są skierowane do rolników 
z tym zagrożeniem wyczerpania limitu będących w wieku przedemerytalnym, podlega-
ś r o d k ó w  p r z e z n a c z o n y c h  n a  j ących  ubezp ieczen iu  spo łecznemu,  
finansowanie działania. Do BP w Łę-prowadzących działalność rolniczą w gospo-
czycy wpłynęły 632 wnioski wno-darstwie rolnym, którzy zdecydują się na 
szące  o  pomoc w wysokości  przekazanie posiadanego gospodarstwa rolnego 
18.500.000 zł-średnio 29.000 zł na innemu rolnikowi lub następcy. W 2005 roku 
wniosek. Przy założeniu że połowa w pełni zafunkcjonowało to działanie i na dzień 
zostanie zrealizowana pomoc może 15 listopada w powiecie łęczyckim 265 rolnik-
wynieść 9.000.000 zł. W powiecie ów otrzymuje renty strukturalne przeciętna wy-
w n i o s k i  z ł o ż y ł o  b l i s k o  1 0 %  płata to 1.500 zł miesięcznie na łączne wypłaty 

Wypłaty dokonane na rzecz rolników  gospodarstw  a to oznaczy jeszcze raz tyle niż za miesiąc listopad wyniosą 385.000 zł, a za 
w naszym powiecie w ramach dopłat wynosi przeciętna dla kraju-5%. Decyzje cały rok 2005 około 3.000.000 zł.
bezpośrednich i Planu Rozwoju Obszarów o przyznaniu środków rolnicy otrzymają Liczba beneficjentów tego działania w powiecie 
Wiejskich wyniosą w 2005r.blisko 30 milionów w najbliższych miesiącach. Wiosną przyszłego jest najwyższa ze wszystkich powiatów w woje-
złotych a w przewidywane w 2006r.mogą roku będą mogli rozpocząć planowaną wództwie łódzkim a gdy pokusimy się o porów-
sięgnąć blisko 47 milionów zł.inwestycję np.; budowę płyty obornikowej, nanie w stosunku do ilości gospodarstw 4%- jest 

zbiornika na gnojowicę lub gnojówkę.to najwyższy odsetek w skali kraju w chwili Kierownik BP ARiMR w Łęczycy 
Pomoc finansowa dotycząca zalesiania gruntów obecnej. W roku 2006 liczba osób otrzymują- Krzysztof Próchniewicz

.

Mijający rok 2005 jest pierwszym rokiem w którym polscy rolnicy otrzymali wsparcie finansowe w ramach wspólnej polityki rolnej UE.
 Jakie są to pieniądze i z jakich programów obsługiwanych przez Biuro Powiatowe ARiMR w Łęczycy oraz czego mogą się spodziewać 
rolnicy w 2006 roku przedstawię w tym artykule. Wszystkie podawane liczby zostały odpowiednio uproszczone i zaokrąglone na 
potrzeby tego artykułu.



W dniu 17.06.2005 r. w Pęczniewie na przeciwpowodziowego z 20 worków, oświetleniowych. Przypomnijmy, iż rok 
zbiorniku Jeziorsko, odbyły się III p r z e c i ę c i e  p i ł ą  s p a l i n o w ą  p a l a  temu uplasowaliśmy się na 6 pozycji a dwa 
Wo j e w ó d z k i e  Z a w o d y  D r u ż y n  drewnianego, wykonanie slalomu łodzią lata temu na II miejscu. Sukces ten został 
Ratownictwa Powodziowego Obrony motorową, rzut kołem ratunkowym do wypracowany poprzez liczne treningi 
Cywilnej. Naszą gminę reprezentowała celu, reanimacja poszkodowanego zawodników biorących udział w zawo-
drużyna w składzie: Baranowski Marian, i niesienie poszkodowanego na noszach. dach. Kapitanem drużyny był Marian 
Przybylski Leszek, Kolasa Paweł, Kolasa W zawodach startowało 15 drużyn. Baranowski, który wraz z Markiem 
Piotr, Jabłoński Radosław. Każda drużyna Wielkim sukcesem zakończył się udział w Koniuszennym zajęli się przygotowaniem 
miała do pokonania tor przeszkód w skład tych zawodach naszej reprezentacji: drużyny do startu w tych zawodach.
którego wchodziło: wiosłowanie łodzią na zdobyliśmy II miejsce. Drużyna otrzymała 

Marek Koniuszennydystansie około 200 metrów, usypanie wału pamiątkowy puchar oraz zestaw lamp 

„Sztafeta im. św. Siostry Faustyny”
Na mecie w Głogowcu  czekali na Można powiedzieć, że udało się połączyć 2 8 . 0 9 . 2 0 0 5  r  z g o d n i e  
zawodników pozostal i  uczniowie rozrywkę z tym, co dobre i użyteczne. Nad z kalendarzem obchodów 100 rocznicy 
z opiekunami. Sztafetę wygrała drużyna całością organizacją czuwali: dyrektor urodzin naszej Patronki zorganizowana 
z klasy III A. Po zakończeniu sztafety Marek Koniuszenny, Maria Płaczkowska została impreza szkolna: „Sztafeta im. Św. 
uczniowie zwiedzali rodzinny dom i Arnold Kaliszka.Faustyny”. Prawie 2,5 km trasa wiodła ze 
Świętej. Zapoznawali się z warunkami, Świnic do Głogowca  miejsca narodzin 
w jakich przyszła na świat, dorastała Patronki. Sztafeta była połączona 
i odkrywała swoje powołanie przyszła z konkursem wiedzy o św. Siostrze 
Święta. W ciszy i skupieniu wysłuchali Faustynie. Łącznie zaangażowanych 
prelekcji wygłoszonej przez siostrę Józefę zostało 117 zawodników na 178 uczniów. 
ze ZSMBM. Szkolny zespół wokalny 
„Mała pozytywka”, prowadzony przez 
Izabelę Ożadowicz, dał koncert pieśni 
o Świętej Faustynie. Ta część programu 
z a m k n i ę t a  z o s t a ł a  K o r o n k ą  d o  
Miłosierdzia Bożego w intencji rodzin, 
uczniów i nauczycieli. Całość zakończyła 
się wspólnym ogniskiem z pieczeniem 
kiełbasek. W ten sposób uczniowie uczcili 

Marek Koniuszenny3 rocznicę nadania szkole imienia. Impreza 
bardzo spodobała się młodzieży, która lubi 
ruch, zdrową rywalizację i dobra zabawę. 



a początku listopada b.r. zakończyły się prace termo modernizacyjne budynku Szkoły Podstawowej w Świnicach Warckich. Remont 
placówki obejmował docieplenie ścian, izolację dachu oraz zmianę estetyki budynkuN

Koszt inwestycji wyniósł blisko 200 tys. złotych. Większość środków pochodziło z budżetu gminy. Około 50 tyś. złotych udało się gminie 
pozyskać z łódzkiego Urzędu Marszałkowskiego. W ubiegłych latach prowadzono kompleksową modernizację pomieszczeń szkolnych i 
rozbudowę bazy oświatowej. Dzięki tym działaniom szkoła wzbogaciła się o salę rehabilitacyjną, pracownię komputerową i salę 
gimnastyczną.
W chwili obecnej urządzania jest pracownia multimedialna. Ponadto zmodernizowano wszystkie pomieszczenia lekcyjne, korytarze 
i stołówkę. Obecnie uczniowie uczą się w pięknych, kolorowych i dobrze wyposażonych salach. Wszystkie te działania były możliwe 
dzięki pomocy i zaangażowaniu  nauczycieli, rodziców, samorządu gminnego, licznych sponsorów i przyjaciół.

Andrzej Karkowski

Turniej Piłki Nożnej Sołectw 
w Świnicach Warckich

drużyna  so łec twa  Grodz i sko  ze   dniu 2 października 2005 r. na 
Zbylczycami 2:1boisku sportowym w Świnicach Dzień 29 listopada w Gimnazjum 
Ostateczna tabela przedstawia się Warckich odbył się II Turniej W przybrał inne oblicze nie dlatego, że 
następująco:Piłki Nożnej Sołectw. była to wigilia andrzejek! Dzień ten 
1. Śwnice Warckie KoloniaOrganizatorem te j  imprezy było  

uznany został za odpowiedni, aby 2. GłogowiecTowarzystwo Przyjaciół Ziemi Świnickiej 
uczniowie klas pierwszych złożyli 3. Grodziskoi Uczniowski Klub Sportowy „Spartakus”.
ślubowanie. Czytany przez dyrektora 4. ZbylczyceImpreza zgromadziła 6 drużyn, które 
Gimnazjum tekst przysięgi adepci 5-6.Gusin,Piaskireprezentowały sołectwa: Głogowiec 

Zwycięska drużyna grała w składzie ,Grodzisko, Gusin, Piaski, Świnice powtarzali z przejęciem i powagą. 
:Andrzej i Kamil Karkowscy, Wojciech, Warckie Kolonia, Zbylczyce. Podniosły nastrój zmieniły występy 
Mateusz i Damian Lewandowscy, Zgodnie z regulaminem w każdej drużynie artystyczne pierwszaków. Parodia 
Krzysztof Herman, Tomasz  Mielczarek, w y s t ę p o w a l i  u c z n i o w i e  s z k o ł y  „Dziadów cz. II” A. Mickiewicza 
Mateusz Pawlak.podstawowej, gimnazjum i rodzice. pozwoliła wprowadzić na scenę duchy 
Drużyny otrzymały dyplomy, puchary Drużyny podzielono na dwie grupy, które najróżniejszych kreatur szkolnych. 
i nagrody rzeczowe.odbyły swoje mecze na dwóch boiskach. 

O nieodpartym uroku montażu Wyróżniono także najlepszego strzelca: W pierwszej grupie znalazły się drużyny: 
poetyckiego zdecydowała oprawa Bartek Kęska, najlepszego bramkarza: Głogowiec, Świnice Warckie Kolonia 
muzyczna przygotowana przez  P i o t r  B i e l a w s k i .  N a j m ł o d s z y m i  ,Piaski, w drugiej grupie zaś: Zbylczyce 
Izabelę Ożadowicz i zespół „Mała uczestnikami turnieju byli: Szymon ,Gusin, Grodzisko. 

Szczęsny i Damian Lewandowski, Następnie rozegrano półfinały i finał. Pozytywka”. Było oryginalnie, 
najstarszymi byli: A.Karkowski W finale drużyna sołectwa Świnic przyjaźnie i wesoło. Klasy drugie 
i W. Lewandowski. Wszyscy wspomniani Warckich Kolonia pokonała sołectwo postarały się, aby przyjęcie w poczet 
zawodnicy otrzymali upominki.Głogowiec 2:0,a w meczu o III miejsce gimnazjalistów urozmaicić „smakowo 

Dobra organizacja, piękna i intelektualnie”. Nad właściwym 
pogoda i liczni kibice sprawili przebiegiem czuwali wychowawcy:  
,że impreza wszystkim się 

Czubińska Zofia, Przybylska Marzena bardzo podobała. Prezes 
i Kaliszka Arnold. Uroczystość była Towarzystwa Przyjaciół  
również okazją do podsumowania Z i e m i  Ś w i n i c k i e j ,  
koordynowanej przez klasy pierwsze A .  K a r k o w s k i  i  U K S  
akcji „Góra grosza”. Uczniowie naszej „Spartakus” A. .Kaliszka już 

przygotowują III Turniej Piłki szkoły zebrali kwotę 394,95 zł. 
Nożnej Sołectw,  tym razem Najwięcej monet zebrali uczniowie 
na hali. Prawdopodobnie klasy III c.
odbędzie się na początku Marek Koniuszenny
stycznia. Zapraszamy.

Andrzej Karkowski

„Będziemy uczyć się 
tego co piękne, dobre 

i prawdziwe …”

Foto: ślubowanie



26 Listopada odbył się w Świnicach Dzień Muzyka  organizatorem imprezy był GOK.
Podczas  święta  prezentowały się następujące zespoły: 
- Schola  „Arka'' z Grodziska 

- Schola  ,,Confido'' ze Świnic  grupa młodsza  i grupa starsza    
- Zespół wokalny ,, Mała Pozytywka” z Gimnazjum  
- zespół wokalny ,,Cantabile'' z GOK
- kapela   ludowa  z  zespołem   śpiewającym  z  GOK
- zespół  śpiewaczy  „Świniczanki” z kapelą 
- Orkiestra   dęta  z Grodziska
- Orkiestra   dęta  ze  Stemplewa   
- Orkiestra   dęta  ze  Świnic  Warckich 
- Kwartet ,,Hubertusy”

W tym roku przypadł jubileusz 20 lecia  
kapeli ludowej działającej przy GOK.  Kapela 
powstała 19listopada 1985 r. z inicjatywy 
ówczesnego dyrektora GOK  Tadeusza Bednarka. 
Kapela ludowa reprezentuje folklor Ziemi 
Łęczyckiej. Jej członkami są i byli głównie 
autentyczni muzykanci, którzy grali na weselach i 
potańcówkach. Przez wszystkie lata działalności 
brali udział w licznych przeglądach, otrzymywali 
nagrody i wyróżnienia. Jubilaci otrzymali 
pamiątkowe dyplomy. Natomiast pozostałe 
zespoły otrzymały nagrody  ufundowane przez 
Samorząd Gminy Świnice Warckie i Starostwo 
Powiatowe w Łęczycy. Z roku na rok jest coraz 
więcej zespołów świętujących podczas Dnia 
Muzyka.

 
Katarzyna Lewińska

Kultura w naszej gminie…

2 października  zespół  wokalny obchodów złożyły się Świnickiej przedstawiony przez Wandę 
- z ł o ż e n i e  w i ą z a n e k  k w i a t ó w  ,,Cantabile'' śpiewał podczas Mszy Św. Haragos.

w Grocie Matki BożejW kaplicy klasztornej przy Sanktuarium 
- Godzina Miłosierdzia wraz z koronkąw  K r a k o w i e  -  Ł a g i e w n i k a c h  Dwa razy w roku w Gminnym 

transmitowanej na żywo przez TVP 1. Tego Ośrodku Kultury w Świnicach Warckich - Msza św. w  intencji Ojczyzny
samego dnia na prośbę Siostry Anny odbywają się warsztaty plastyczne - Okolicznościowa Akademia w sali OSP
organistki w Łagiewnickim Sanktuarium o tematyce ludowej (wiosną i jesienią). Oprawę muzyczną Mszy św. 
zespół śpiewał także na Mszy św. o godz. Również w grudniu (będzie to 14.12.2005r. zapewnił zespół wokalny „Cantabile”. W 
9:00 w Bazylice Bożego Miłosierdzia. o godz. 10.00) w sali GOK zajęcia czasie okolicznościowej Akademii 

z dziećmi ze szkół w naszej gminie wystąpiły:
Natomiast 26 grudnia w II Dzień przeprowadzą twórczynie ludowe - dzieci ze Szkoły Podstawowej 

Świąt Bożego Narodzenia zespół wokalny z Głowna. Zapraszamy wszystkich w Piaskach w programie słowno  
będzie śpiewał zainteresowanych. Dzieci będą robić muzycznym pt.: „Pytasz synu gdzie jest 

w Archikolegiacie w Tumie, ozdoby choinkowe z kolorowego papieru i i jaka” przygotowanym przez Agnieszkę 
podczas Mszy św. o godz. 12:00 zespół bibuły na zbliżające się Święta Bożego Stefańską i Zofię Dzienia,
tworzy oprawę muzyczną Mszy św. Narodzenia. Dzieci bardzo chętnie - zespół wokalny „Mała pozytywka” 
w Tumie dwa razy w roku podczas Świąt uczestniczą w tych warsztatach, mają z Gimnazjum w Świnicach  koncert 
Wie lkanocnych  i  Świą t  Bożego  możliwość poznania wielu nowych technik pieśni legionowych,
Narodzenia. pracy.- orkiestra dęta ze Stemplewa  koncert 

utworów legionowych,
11 listopada  obchodzono uroczyście - referat okolicznościowy przygotowany 
Święto Niepodległości. Na program przez Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 

CECYLIADA Dzień Muzyka

Foto:  Zespół  śpiewaczy  „Świniczanki” z kapelą 
działający przy Stowarzyszeniu „Mamy Wielkie Serca” 



W  nieco inny sposób 
pragniemy przybliżyć Państwu znane 
większości z nas w naszym regionie 
postaci.
Dziś pragniemy przedstawić Panią 
Jadwigę Kubiak  dyrektora Banku 
Spółdzielczego w Strzałkowie - 
Oddział w Świnicach Warckich.
W kolejnych numerach na te same 
pytania odpowiedzą nam m.in. prezes 
Stowarzyszenia „Mamy Wielkie 
Serca”, dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury i inni. Zapraszamy do lektury.
Na bezludną wyspę zabrałabym ze 
sobą książki o papieżu Janie Pawle II 
i Jego publikacje.

Gdybym nie była tym, kim jestem to 
Cenię  u  s i eb ie  p racowi tość ,  byłabym lekarzem, najchętniej 
prawdomówność i ciekawość świata. Myślę, że człowiek kulturalny to neurochirurgiem.

człowiek, który zawsze potrafi godnie 
M o j e  m o t t o  ż y c i o w e  t o  się zachować i dyskutować.W y g r a n y  m i l i o n  d o l a r ó w  
p r a w d o m ó w n o ś ć  i  p r a w o ś ć  Komputer to dla mnie narzędzie przeznaczyłabym na budowę dużego 
w każdym aspekcie. pracy.zespołu kościelnego w Głogowcu oraz 

zaplecza modlitewnego przy tym 
Największa moja wada to ogromne Mogłabym dużo  powiedz i eć  kościele, a sobie zafundowałabym 
wymagania stawiane sobie i mierzenie o  l u d z i a c h ,  i c h  k u l t u r z ewymarzoną wycieczkę do Indii.
tą miarą innych. i obyczajach i o moich osobistych 

wrażeniach i ich obserwacjach Gdybym musiała mieszkać poza 
Myślę, że przyjaciel to ten, który w podróży.Polską to chciałabym mieszkać 
potrafi zaakceptować moje wady Sądzę, że tylko głupiec nie jest w którymś z krajów skandynawskich, 
i chlubi się, a nie zazdrości moimi ciekawy świata.najchętniej w Szwecji.
zaletami.

RozmawiałaNajważniejsze jest  dla mnie   Agnieszka Zielonka
Gdybym miała na to wpływ, to prawdomówność i pracowitość.
chciałabym dla naszej miejscowości 
rozwoju i gospodarności na wzór Uwielbiam  zwiedzanie świata 
p o d o b n y c h  m i e j s c o w o ś c i  i poznawanie ludzi, ich kultury 
Wielkopolski oraz wzrostu ruchu i obyczajów oraz czytanie książek.
pielgrzymów na miarę świętości naszej 
rodaczki Św. Siostry Faustyny.Nie znoszę lenistwa i zazdrości.

C h ę t n i e  p o r o z m a w i a ł a b y m  Miejscowość, w której mieszkam 
z  K a r d y n a ł e m  S t a n i s ł a w e m  cenię ze względu na jej uświęcenie 
Dziwiszem.przez Św. Faustynę. Nie lubię jej 

natomiast z uwagi na płytkość 
Kiedy chodziłam do szkoły całą moją myślenia i małomiasteczkowość 
radością była ucieczka w świat fantazji, w zachowaniu większości  je j  
który stwarzały mi czytane książki.mieszkańców.

Gdy ktoś mnie zrani trudno  jest mi Jutro na pewno zrealizuję wszystkie 
tak do końca o tym zapomnieć, mimo, swoje zaplanowane zajęcia.
ż e  w y b a c z a m  m u  z g o d n i e  
z chrześcijańską zasadą.



Poznajmy się z innej strony… twórcy naszego regionu

Ksiądz mgr Andrzej Szymaniak wieloletni Proboszcz Parafii Grodzisko - Gmina Świnice Warckie 
znany jest w środowisku jako społecznik i działacz kulturalny.  Zebrał, opracował i wydał w 2003 
roku publikację książkową pt. „Grodzisko - dzieje parafii świętych Apostołów Piotra i Pawła”, 
w której pisze o swojej parafii również o Marii Konopnickiej, która w latach 1872  1877 mieszkała 
w Gusinie. W publikacji tej jest  przedstawiona działalność miejscowej jednostki OSP.

W 2005 roku wydał tomik poezji pt. „ZAMYŚLENIA TROSKLIWE”, w którym poznajemy 
talent poetycki księdza. Tak o poezji księdza Szymaniaka napisała Grażyna Rochna: „Poezja 
księdza Szymaniaka  to przede wszystkim nieustanne poszukiwanie. To szukanie Boga, człowieka, 
miłości i przyjaźni. To poezja wielkiego humanisty i jednocześnie surowego obserwatora samego 
siebie.”

W zbiorze autor przedstawia swoje wiersze w pięciu kategoriach: 

1. Rozmowy z Bogiem
2. Rozmowa z człowiekiem
3. Samotność
4. Miłość
5. Wspomnienia
Oto kilka wybranych wierszy z tomiku:

Nie smuć się
mój Przyjacielu najdroższy,
kiedy w wieczór wigilijny
zasiądziesz do stołu
zasiądziesz do stołu
i poczujesz się samotny
wśród swoich.
Spójrz na choinkę
odświętnie przystrojoną:
podziel się
duchowo ze mną
chlebem aniołów
i zobacz  
pod gałązkami
leży prezent dla Ciebie 
niewidzialny
- moje serce
To wszystko,
co mogę Ci dziś ofiarować.
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Kto KOCHA ten zna radość spotkania
          smutek czekania
          słodycz rozmowy
          trzepot serca
          gorycz cierpienia
          żar poświęcenia
          ból wyrzeczenia
         sens przebaczenia
         naukę trwania
         chłód umierania

Dlatego biegnę ku Tobie Boże
Mając przed oczyma ranną zorzę
Nigdy smutny a zawsze radosny
Boś Ty dla mnie jest promieniem wiosny
Który rozświetla mej duszy mroki
Przywraca sens życia i jego uroki.

9  11 XI 1983 r.

KSIĄDZ  MGR  ANDRZEJ  SZYMANIAK  OBCHODZI  W  TYM  ROKU  JUBILEUSZ  25  LECIA 
KAPŁAŃSTWA  I Z  TEJ  OKAZJI  SKŁADAMY  SERDECZNE  GRATULACJE  I  ŻYCZYMY 
SATYSFAKCJI  Z  POSŁUGI  KAPŁAŃSKIEJ  ORAZ  BOGATEJ  TWÓRCZOŚCI  LITERACKIEJ.

Tak bym chciał
Tak bym chciał: żyć ze wszystkimi w zgodzie,
   osiągnąć stabilny spokój,
   przekonać swoich wrogów,
   umocnić swoich przyjaciół,
   zyskać powszechne uznanie.
Tak bym chciał, żeby raz na zawsze
   skończyły się 
   za mymi plecami:
                 chichoty,
     pomruki,
     oszczerstwa.

Tak bym chciał, żeby Chrystusowi Tomasze
dotykali ze współczuciem moich ran;
Piotrowie płakali nad tym, że się mnie zaparli;
Judasze żałowali swojej zdrady.
Ale nigdy tak nie będzie!
Bo zawsze byli, są i będą Tomasze, Piotrowie i Judasze.
Dodaj mi sił Panie, bym nie szukał ludzkiej tylko chwały
.
15 XII 1983 r 

Przygotowała: Justyna Bednarek


